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Plenar angajate în acţiunea de reducere 

a consumurilor de materiale şi combustibil

HECIlVflE UNITĂŢILE

în paralel cu preocupa pen
tru realizarea ritmică a s ici oilor 
de plan, activitatea ce o desfă
şoară colectivele de rac ci din 
întreprinderile industriale tre
buie să vizeze acţiuni de mare 
amploare, în vederea reducerii 
consumurilor de materie primă, 
materiale, combustibil, energie 
electrică etc. într-un asemenea 
cîmp. larg de desfăşurare de for
ţe, revizuirea nomenclatorului de

„Pornind de Ia indicaţiile date de 
secretarul general al partidului, to 
varăşul Nicoiae Ceauşescu cu oca
zia consfătuirii de lucru din august 
r73 cu cadrele de conducere din 
Ministerul Industriei Uşoare, colec
tivul nostru a căutat, în permanenţă, 
să-şi coordoneze astfel acţiunile to 
cit în întreprindere să se realizeze 
doar produse care să încorporeze 
■un consum de materie primă scăzut, 
iar din punct de vedere calitativ să 
se situeze la nivelul exigenţelor be
neficiarilor lor" — ne spune ing. 
Constanţa Rus, şefa atelierului de 
proiectare tehnologică de la ' între
prinderea „Tîrnava“ din Mediaş. în
tr-un asemenea cadru fertil, de an
gajare pentru înfăptuirea dezidera
tului', desigur că şi rezultatele se 
conturează mai rapid, O suimară tre
cere în revistă a măsurilor stabilite, 

-■* -iai ■r‘"' >r peeraK
ne facilitează prefigurarea finalităţii 
acţiunilor. La filatură, de pildă, se 
preconizţgză stabilirea unei tehno
logii de fabricaţie privind folosirea 
firelor mái subţiri de celofibră; va 
fi îmbunătăţită şi definitivată teh
nologia ele fabricaţie a' articolelor 
din. poliester-celofibră, aceasta mai 
ales că întreprinderea urmează a fi 
dotată cu noi utilaje adecvate res
pectivei tehnologii. La creaţie u r
mează să se realizeze un număr im
portant de articole din poliester, 
rare  să aibă o greutate de sub 100 
de grame pe mp, precum şi realiza
rea. unei colecţii de desene cores
punzătoare acestor articole. O altă 
preocupare a colectivului întreprin
derii esţe stabilirea tehnologiei ar
ticolelor diar naeîamă 100 la sută şi 
amestec cu celofibră, in ţesături şi 
linisaj.

O primă concluzie se detaşează 
deja, la ora actuală — greutatea 
sortimentelor ce se vor realiza va 
fj mai mică, în conformitate cu ce
rinţele actuale, ceea ce duce la te-

TI ier o- 
producţia

La Institutul central de cerce- 
ări chimice din Capitală a fost 
ntrodus în  limbajul curent al 
pecialiştilor termenul de micro- 
iroducţie care defineşte preocu- 
larea permanentă pentru dimi- 
marea cheltuielilor de cercetare, 
curtarea drumului ştiinţei spre 
inităţile industriale şi folosirea 
ntensivă a aparaturii laboratoa- 
elor şi instalaţiilor pilot.

în acest an în  unităţile acestui 
irestigios institut s-a trecut la 
ixtinderea şi generalizarea acţiu
ni de raîcroproducţie, eficienţa 
icesteia estimîndu-se Ia 43 mi- 
ioane lei -■» valoarea unor pro- 
luse de primă necesitate, care 
n majoritatea cazurilor erau 
irocurate cu eforturi valutare, 
lentru industriile chimică, elec- 
rotehnîcă, farmaceutică, uşoară, 
le mase plastice etc.

Astfel, prin valorificarea unor 
ucrări proprii, specialişti ai în
ăltuţului de cercetări chimice 
1CECH1M) din Bucureşti vor 
•ealiza în acest an o micropro- 
jroducţie în valoare de circa 3,5 
nilioane lei. Printre produsele 
jbţinute, pentru prima oară in 
;ară, numărîndu-se şi aurocîa- 
rura de potasiu şi diverse aliaje 
le înaltă’ puritate, necesare mai 
lies dezvoltării industriei elec- 
:ronîce. De asemenea, în urma 
.mor cercetări încheiate de cu
rbul de către specialişti da la 
ICECHIM, a fost elaborată o nouă 
tehnologie de obţinere, din de
şeuri, a  triclor-benzenului — ma
terie primă pentru industria de 
pesticide, tehnologie care va ii 
valorificată în acest an la Cen
trul de cercetări pentru produse 
anorganice de la Rîmnicu Vîlcea. 
O contribuţie substanţială o vor 
aduce Centrul de cercetări pen
tru îngrăşăminte chimice din 
Craiova şi Institutul de cercetări 
şi proiectări tehnologice pentru 
rafinării şi instalaţii petrochimice 
din Ploieşti care vor _ realiza o 
microproducţie de 10 şi respectiv 
4,3 milioane de lei.

(Agerpres)

fabricaţie tn vederea reducerii 
consumurilor constituie unul din 
comandamentele „forte“ ale acti
vităţii, anului tfl/4.

Ce şi cit s-a făcut pina in pre
zent, care a n i rezultatele obţi
nute se desprinde cu uşurinţă 
analizînd preocupările a trei co
lective de salariaţi din trei mari 
unităţi economice: „Emailul roşu“ 
şi „Tirnava“ din Mediaş şi între
prinderea „Dumbrava“ din Sibiu.

ducerea consumului specilic. Astfel, 
norma de consum de tone fire pe 
1 000 mp ţesături va scade în anul 
1975, faţă de 1973, cu circa 8 la 
sută, cifră care, desigur, nu se o- 
preşte aici.

Aceleaşi intense preocupări vi- 
zînd reducerea consumurilor speci
fice şi fabricarea unor produse ren
tabile, competitive pe piaţa interpa- 
ţională există şi Ia „Emailul roşu" 
Mediaş. Faptul că aici, în anul tre
cut, colectivul de muncă s-a situat 
la înălţimea sarcinilor avute, că 
principalii indicatori au fost reali
zaţi şi depăşiţi înainte de termen 
a creat un suport material, cores
punzător demarării în bune condi- 
ţiuni a producţiei acestui an. Fără 
a mai aminti pregătirea din timp a 
fabricaţiei, măsurile luate pentru 
bunul mers al producţiei, care se
SUu Icii4'l»Ződ ni mac-piilüxcVcL' Zi:iii- 
că a planului, atenţia tuturor sala
riaţilor este îndreptată spre redu
cerea continuă a consumurilor de 
materiale. „Dacă- pina nu demult 
consumul de materiale, in special 
cel de tablă nu era perfectat — ne 
declară inginerul şef, Valerian 
Havriciuc — acum eh este  bine sta
bilit, sarcina noastră fiind da a 'găsi 
căile cele mai eficiente pentru re-
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ducerea lui. In acest sens au fost 
luate o serie de măsuri, care, fina
lizate, vor conduce la atingerea ţe
lului. propus".

Deşi întreprinderea este o mare 
con ioâre de email, în vederea 
réd rii acestuia, printre alte mă
suri H -*e. a *ost stabilita o nouă 
rţ.uelă do email alb, CoTe m i  - a 
emailatea interioara o singur . 
iar a exteriorului de două. c . 
zultatele noului procedeu conduc la 
reducerea a circa 40 tone email a- 
aiual. în  ceea ce priveşte consumul 
de tab lă‘au fost preconizate o serie 
de măsuri. Astfel, în fază de fina
lizare se află realizarea unor pro
duse cu grosimi de tablă mai micî, 
care va avea ca efect economisirea 
a 150 tone tablă anual. în studiu 
se află modificarea tehnologiei de 
ambutisare la unele produse în ve
derea reducerii diametrului rondele
lor din care se execută vasele, ceea 
ce va aduce întreprinderii o econo
mie de circa 35 tone tablă. De ase
menea, în curs de realizare, se află 
o matriţă combinată pentru decupa
rea simultană a mai multor diame- 
tre de rondele necesare diferitelor 
accesorii. Aceasta, pe lingă faptul 
că duce Ia creşterea productivităţii 
muncii, va avea ca efect şi folosi
rea mai bună a suprafeţei tablei şi 
deci reducerea consumului cu circa 
20 tone anual.

Dacă la toate acestea mai adău
găm incă un fapt încărcat de sem
nificaţii ţ in ' üjuifeSiíuI IV a* tiauv.u 
trecut a luat flintă' atelierul de re
cuperarea deşeurilor) avem imagi
nea clară a preocupărilor acestui 
colectiv, avînd certitudinea că ac
ţiunea va fi extinsă, realizîndu-se

(Continuare în pag. a IV-a)

V. B ARBU
E. SANDU

k municipală
Frontului

ir, lui Unităţii Socialiste a ana 
într-un înalt spirit de responsa 
tale comunistă activitatea d es lăşj. 
tă de Consiliul municipal al 1 
şi de către organizaţiile compon 
pentru realizarea exemplară şi 
inte de termen a sarcinilor de 
Raportul prezentat de tovarăşul 
rei Cristea, preşedintele Conşi!: 
municipal aJ Frontului Unităţii 
cialiste, a avut drept fir roşu p 
tarea activităţii politico-o-rgani: 
rice desfăşurată de către orga 
şi organizaţiile de partid, mast 
luate pentru creşterea eficienţei 
fi vi talii productive, gospodăririBart
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valorific urii superioare a resur: 
materiale şi umane. Raportul a 
liniat faptul că „membrii Cons® 
municipal F.U.S. au participat 
tiv la dezbaterea sarcinilor de 
ale municipiului, . comunelor si 
donate şi ale unităţilor econorr 
in î ld  ' : -1 consiliu!is
incetăţenir obiéval de a v 'Cfgan'îz** 
îargi consultări i oamenii muncii, 
formulinciu-se numeroase propuneri 
pentru îmbunătăţirea programelor de 
dezvoltare economică şi socială. Pe 
de altă parte, consiliu' municipal a 
repartizat mai bine sarcinile ce le-au 
revenit organizaţiilor de masă şi ob
şteşti, astfel. incit »acestea şi-au adus 
o mal mare contribuţie la realizarea 
obiectivelor propuse. Materialul pre
zentat a scos în evidenţă, de ase
menea, faptul că în. perioada anali* 
zată municipiul Sibiu a beneficiat 
din plin de lărgirea bazei tehnico- 
materiale a activităţilor industriale 
şi social-,culturale, în actualul cinci* 
nai volumul investiţiilor alocate în 
industria municipiului ridicînd'U-se 
la 2,9 miliarde lei. S-a subliniat şi 
faptul că saxioin'ila de plan p» pri
mii trei ani. a i  cimciiualului au fost 
realizate cui o lună înainte de te r
men, obfiniridu-se peste pianul pri
mi ibr "tit-i V5tTd"ffc'6ttHTRr ‘sVpmri 'it" 
tară in valoare de 503 milioane lei. 
La aceste realizări o contribuţia do 
seamă şi-au adus-o colectivele da 
muncă de la întreprinderile „Inde
pendenţa“, „Libertatea'1, „Steaua ro
şie", „Flamura roşie“, „7 Noiembrie- 
şi întreprinderea poligrafică care; 
sub conducerea organizaţiilor da 
partid şi mobilizate in întrecerea so
cialistă de către comitetele sindica

telor, şi-au realizat sarcinile de plan 
pe perioadă amintită cu o lună sau 
două mai devreme. De asemenea, 
prin eforturile depuse tie către oa
menii muncii din municipiu, români, 
germani, maghiari si de alte naţio
nalităţi, conduşi de organizaţiile de 
partid, in anul trecut s-a realizat o 
creştere de 12,9 la sută faţă de anul 
1972 la producţia globală şi de 13.9 
la sută la producţia marfă.

Dar, în spiritul exigenţei care-i 
caracterizează pe comunişti, raportul 
nu s-a oprit numai Ia evidenţierea 
bunelor rezultate obţinute ci s-a pro
cedat la o analiză riguroasă a ne- j 
ejunsurilor care s-au mai manifestat, 
suibliniindu-se cauzele acestora, prp- 
punîndu-se soluţii pentru bunul mers 
al lucrurilor în viitor. Astfel a  fost 
criticată nerealizarea sarcinilor de 
plan pe 1973 de către I.U.P.S.. „Dra
pelul r-oşu“, „Record“, Industria lap
telui, unităţi care s-a-u menţinut în 
tot cursul anului cu nexeializări.

A fost analizat, de asemenea, şi 
--"dúl in care Consiliul municipal 

şi organizaţiile componente au 
ac tion ,... peflip-u antrenarea oameni
lor muri .. agricultură, sublinîin-
du-se  ̂ a cf>Tnuneie suburbane,
conr.lme c, mnW| , p.U.S., organiza
ţiile de par, 4 a;n T A.S. şi C.A.P. 
au desfăşurat o Bum i  politică mai 
susţinută pentru ».->0 Hiza.ro a la lu
cru a salariaţilor ţi , membriîor co
operatori. Referat >, • jarticvîpanţîi ia 
discuţii au scos în. »'.•,),;.nţ(l 
portul consiliului imiini;eoaj Şl or„ 
ganizaţiilor componente1 ,j.a ’a,sşgura_ 
rea aprovizionării populaţ,-^ ]d' fjsz_ 
volitarea edilitară şi socii.J.’cujluTgjg 
« Sibiului şi a comunelor suburbane, 
în acest sens s-a arătat că v,.]oare,a 
lucrărilor realizata prin muncţ pa_ 
Irioti'eă in 1973 se ridică ia 50) 
lio-ane lei, la realizarea .acestei sume 
aduiomdu-şi o co «tribut ie însemnată 
organizaţiile fie fctnaioaf, X ."î.C. şi 
comisiile de femei din unităţile so
cialiste. Darea de seaimă a scos in 
evidenţă activitatea desfăşurată de 
Consiliu1! municipal al F.U.S, pentru 
înfăptuirrea sarcinilor care î-au re
venit din programul ideologic al par
tidului, modul în  oare a acţionat 
pentru Informarea permanentă a oa- 
»«anilor muncii cu problemele poli
ticii Interne şi externe a  partidului, 
pentru dezvoltarea conştiinţei socia
liste a oamenilor, pentru promova
rea consecventă a normelor de mun
că şi de viaţă proprii omului înaintat. 
A fost analizată coordonarea activi
tăţii educativa şi ouiltiuraia de masă

(Continuare în pag. a IV-a) 

ALEXANDRU GRAD

După o plăcută vacanţă de iarnă din nou împreună, pe băncile şcolii
Foto: FRED NUSS

Protehnica 74
Reprezentanţii inteleclualităţii teh

nice şi economice din judeţul Sibiu 
au aplaudat călduros, ieri seară, des
chiderea festivă a manifestărilor 
„P.rotehinica-1974".

Teodor Ţopa, preşedintele Consi
liului judeţean al sindicatelor Sibiu, 
a salutat prezenţa la. deschiderea 
lucrărilor a tovarăşilor Vasile Băr- 
bu leţ şi Ion Prică, secretari ai Co
mitetului judeţean de partid, şi a 
celorlalţi membri aii biroului Comite
tului judeţean de partid prezenţi in 
sală.

De asen*' a fost salutată pre
zenţa *• dŞ.ilai dr. inginer Oliviu 
Rusu, -.«preşedinte al Consiliului 
Central al U.G.S.R.. preşedintele Con
siliului naţional al inginerilor şi teh
nicienilor, şi a tovarăşului inginer 
Octiavâian Groza, ministru secretar de 
stat, prim-vfeepres-dinte al Consiliu
lu i national pentru ştiinţă şi tehno
logie.

Cele 700 de locuri ale Casei de 
cultură a sindicatelor, în care se 
dt-recaotjarä lucrările, au lost ocupate 
de «KSUVî̂ w <je partid şi de stat, pre
şedinţi ai sn^dicat,.. , adie de-con
ducere ale îrhs^pţ;ndşrilor industri
ale $i economice mu ■, :r;.ţ. ingineri, 
tehnicieni, economist' . unaiştri, imin- 
oitori fruntaşi, profeuoi, s ; maiştri 
de ia şcolile profesion de reprezen
tanţi aii presei.

„Cuinoscämd că prirtcipal le  trăsă
turi ale revoluţiei tehnîico-ştiiiidil (ce 
contemporane — amploarea, profun
zimea şi ■ eficienţa — solicita-' ne.a 
multă preocueare in acest .Uunnau 
■— arăta tovarăşul Teodor ( opa — 
Consiliul judeţean al sindicatelor, 
sub conducerea Comitetului judeţean 
de partid şi îndrumat eu grijă de 
către Consiliul Centra! al U.G.S.R., 
începînd cu anul 1969 a conceput şi 
organizat programul anual de mani
festări „Protehnica“.

Vorbitorul « apreciat că In aulA 
care au trecut de la lansarea aces
tui program de propagandă tehnico* 
economică, în întrecerea socialistă 
din întreprinderi au apărut şi s-an 
generalizat o serie de acţiuni, efii c 
ente dar care nu sínt ajutate sufi
cient de informarea tehnică.

Evidenţiem că, in cel de-al 4-le* 
an de la lansare, sfera de cuprin
dere a programului „Protehnica" s-a 
lărgit, activităţile de propagandă 
tehnico-ecoinoniică s-au extins pe 
durata întregului an. In acesf an 
manifestările din progriaimul „Protein 
nica“ vor fi orientate în special pe 
linia reducerii substanţiale a consu
mului de energie şi combustibil, im
plicând în această acţiune cele w 
valoroase creaţii tehnice.

Deşi lucrările au debutat înlf 
atmosferă festivă, sărbătorească. )• 
Uluirea şi-a câştigat pe parcurs 
caracter de lucru.

Tovarăşul dr. inginer Oliviu R 
a vorbit aridiitoriiuiuii despre Co 
buţia sindicatelor ia mobilizareî 
drelor lehnico-inginereşti ín int 
cerea progresului tehnic, în 
r,»?.lîz5*i' />v>inrt»-,oicr pll'mil11' 
stat pe anul 1974.

Tmni răşini inginer Ortac: i i r ^  /„ 
a vorbit despre Propaganda ' -i 
— pirghie in abord nea şi rezo l\, 
sarcinilor economice majore ale an 
lui 1974.

1p oul inc tim : -ni' -pani'! au foM 
învitaţi. să viziteze expoziţia de prt>- 
du'se şi machete de produse noi, îh- 
venţii şi iniovaţii, brevete şi mate
riale de propagandă tehnico-econo- 
mică, precum şi expoziţin de cari
caturi, ambele deschise în holuri!* 
lăcaşului in care s-au desfăşurat lu» 
crărjle.

DUMITRU GEMENE!

Noutăţi in industria extractivă

Zilnic, Io Complexul de morörit şi 
panificaţie din Sibiu sint preambo- 

iate in pungi şi baloturi cca. 60 000 

kg făină. In fotografie: instalaţia 

de preambalare

Foto: FRED NUSS

„Aş vrea ca anul ’14 să fie anul luptei 
împotriva rutinei şi

— Dumneavoastră sînteţi „şe
ful“ tuturor croitorilor, ceasorni
carilor, pantofarilor, bijutierilor 
etc. cu care noi cetăţenii, avem 
treabă dacă nu chiar zilnic in 
orice caz foarte des. Cum apre
ciaţi rezultatele din 1973?

— Iu privinţa cifrelor nu pot fi 
decit mulţumit. Planul producţiei 
marfă a fost rea'Uzat în proporţie 
de 100,1 la sută, la prestări de ser
vicii către populaţie — 100 la sută, 
la export — 100,3 la sută. Am livrat 
la fondul pieţei produse peste plan 
în valoare de 3 300 000 Jei, iar prin 
reţeaua proprie am desfăcut supli
mentar produse în valoare de 
1 860 000 lei.

— Care sínt nemulţumirile tiv. 
din anul trecut?

— Sint legate, la s-eptorul produc
ţiei, de neriitmicitatea 'asigurării ba
zei de materii prime, iar la Sectorul 
prestări servicii către populaţie încă 
sîtitem departe de perfecţiune şi 
n-am reuşit să facem fată, cu succes 
tuturor solicitărilor.

De vorbă cu preşedintele U.J.C.M. Sibiu, OCT AVIAN FLOR1ŢĂ —
— Cum aţi păşit in noul an: 

cu dreptul sau . . .  ?
— Pe litoral, la sfârşitul anului 

trecut a avut loc expoziiia-tîrg pen
tru  efectuarea contractărilor. Acolo 
ne*am prezentat cu peste 800 de pro
duse noi şi am „acoperit" mai mult 
de 80 la sută planul de contractări 
pe 1974. De asemenea, baza materia
lă este în  acest moment asigurată, 
îneît producţia noastră n-are de su
ferit. Dacă pe primele luni. ale anu
lui înregistrezi rămîneri in urmă 
este foarte gren să recuperezi pe 
parcurs,

— Aveţi unele intenţii care ur
mează să fie materializate?

— în planul nostru valoarea pre
stărilor de .servicii către populaţie 
creşte în acest an cu citeva milioane 
lei faţă de 1973. In aceste condiţii 
sintern nevoiţi a crea noi céntre de 
comandă atit în Sibiu cit şi în cele
lalte oraşe.

Pentru uşurarea muncii femeilor* 
gospodine ne-a-m gândit ca în  apro
pierea — sau dacă este posibil, în 
incinta —• unor întreprinderi ca 
„Steaua roşie“, „7 Noiembrie", „Li
bertatea“, „Driaipelul roşu" să orga
nizăm centre de primire pentru spă- 
îăitoritle-curăţă'tori'ii. Astfel, safarM ele 
acestor unităţi ar fi scutite de unele 
drumuri obositoare.

Cooperativa „Construcţii şi mobi-, 
!ă" are sarcina ca încă în această 
lună să organizeze un dispecerat 
pentru a primi comenzi de instalaţii 
şi lucrări de reparare şi întreţinere 
în  domeniul apă-camal. Tot aici ce
tăţenii care se multă sad îşi cumpără 
mobilă, găsesc oameni de speciali
tate şi maşini oare le stau la  dispo
ziţie pentru efectuarea transportului 
şi aranjatului.

In mod experimental vom crea 
mai întîi la Sibiu o spălătorie rapi
dă pentru lenjerie de corp, spre a 
veni în  intinsipimarea necesităţilor

burlacilor. Dispunem de utilaje exce
lente şi ar putea ieşi o treabă bună. 
Cu acordul citorva întreprinderi şi 
al citorva şcoli profesionale vrem 
să, organizăm unele discuţii şi unele 
sondaje .pentru a vedea care sint 
părerile acestor tineri şi ce dorinţe 
ar avea.

— Revenind la sectorul repara
ţiilor obiectelor de uz casnic, ce 
noutăţi va aduce 1974 şi mai ales 
ce îmbunătăţiri?

— Prin darea in folosinţă a com
plexelor din str. Ştefan te l Mare şi 
epoi Hipodrom II vor fi create cel 
puţin 15 centre noi pentru reparaţii 
radio, televizioare, ceasuri, pan'tcfi 
etc. în momentul de faţă este şi 
foarte greu să faci faţă cit de cit 
onorabil cu un singur centru pentru 
repararea televizoarelor, de exem
plu. Şi totuşi, comparativ cu anii an
teriori se pare că lucrurile merg 
din ce în ce mal bine şi, acolo.

în industria extractivă se desfă
şoară , importante acţiuni menite să. 
asigure exploatarea raţională a ză
cămintelor existente, identificarea 
şi atragerea în circuitul economic a 
noi resursa de combustibili şi mi
nereuri. Astfel, a fost intensificat 
ritmul de lucru la noile cariere de 
lignit din Oltenia si a început des
chiderea unor exploatări de mică 
capacitate. Tot in acest bazin ur* 
mează, ca in curind,' să fie date pro» 
ducţiei unităţile miniere Rovinari» 
Est şi Peşteana, precum şi o exploa
tare în bazinul Jilţ, de unde se vos 
extrage citeva milioane de tone de 
cărbune pe an. De asemenea, se 
efectuează lucrări de deschidere a 
noi exploatări in cunoscutul bazin

— Şi, totuşi, mă glndeso că ori
ce conducător al uneia sau al mai 
multor unităţi trebuie să aibă o 
idee-trunchi de care să fie anco
rate toate celelalte şi pe care să 
se sprijine. Este realistă această 
im presie-pretenţie?

— D‘a, cred că da.
Aş vrea ca în cooperaţia meşte

şugărească anul 1974 să fie un an 
rodnic, un „an bun" — cum se spu* 
ne —, un am al luptei împotriva rin  
tiniéi şî a consecinţelor ei negative. 
Aş dori să le insutlu angajaţilor 
noştri convingerea că noî avem da* 
toria de a face „unicate", produse 
şi sortimente ceva maii deosebite şî 
de o excelentă oalitaite. Trebuie să 
ne „modernizăm“ şi noi chior dacă 
în majoritatea cazurilor se lucrează 
manual. în această direcţie vom mer
ge, şi clienţii noştri vor fi mulţu* 
uniţi.- Primul pas il va constitui ex
poziţia permanentă pe care o vom 
organiza în  Piaţa 6 Martie în care 
vom pune cele mai reprezentative 
produse şî sortimente, ■ raenţinînd 
totodată o strânsă legătură cu con
sumatorii.

Cooperaţia meşteşugărească tre
buie să lepede straiul de „cenuşă
reasă" sub care era privită şi tra
tată de unii.

Gam asta aşteptăm noi de la 
1974 .. .

— Vă dorini succes şi vă mul
ţumim pentru amabilitate.

N. I. DOBRA

carbonife# al ţării -*  Val*»* ÎFmM . 
Noul zăcământ da cărbune desco
perit la Schitu Goleşti Va ii com
plet explorat, realizîndu-se lucrării 
miniera care să permită punerea în 
funcţiune a unei mine-pilol. Sint In 
curs de definitivare cercetările si 
studiile pentru deschiderea cariere
lor da şisturi bituminoasa care vor 
asigura combustibilul necesar pen
tru  viitoarea centrală electrică din 
zona Anina.

Jn sectorul de minereuri b« între
prind măsuri pentru creşterea pro
ducţiei la minele existente din zo
nele Maramureş, Suceava, Bălan, 
Moldova Nouă, şî de deschidere a 
unor zăcăminte mai mici. în acest 
an vor fi declanşate lucrările pregă
titoare pentru punerea în  valoare 
a minereurilor cuprifera sărace de 
la Roşia Poenl, judeţul Alba ţi a 
betonitelor cuprifere de la Moldova 
Nouă.

După cum apreciază, specialişti aî 
ministerului da resort, vor începe 
şî lucrările la platforma da foraj 
marin.

La rindul lor, colectivele schele
lor de extracţie şi-au propus acţiuni 
destinate promovării tehnologiilor 
moderne de lucru, punerii în pro
ducţie a sondelor inactive, precum 
Şi a unora dintre cela abandonate,

(Agerpres1

O liv  SU M A R :
10 minute cu:
Ion Ionescu — nou 
antrenor ai echipei 
F„ C. Şoimii Sibiu

in pag. a II-
Calificarea cooperato 
rilor în meseria de me 
canizator — acţiun 
de mare actualitate îl
agricultură
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Infimnatii
culturale

•  Clubul „Micron“, înfiinţat la 
căminul de nefamilişti al între
prinderii „Balanţa“ din Sibiu, îşi 
continuă activitatea bucurîndu-se 
de o mare popularitate in rîndul 
tinerilor. De curînd, aici a avut 
loc un recital al tinerei soliste 
de muzică populară Lia Bologa, 
precedat de o discuţie despre 
muzica şi poezia populară. Tot 
la Clubul „Micron“ a fost înfiin
ţată o bibliotecă al cărei fond 
de cărţi cuprinde numeroase lu
crări tehnice, mult solicitate de 
tineri.

•  Clubul de jazz sibian îşi reia 
activitatea după o binemeritată 
vaoanţă. Tema de mîine seară va 
fi un atractiv „Jazz show“, cu- 
prinzînd nume celebre şi diverse 
maniere de interpretare. Prima 
parte va cuprinde un dialog mu
zical între ELLA şi DUKE, iar 
cea de a doua o surpriză pentru 
iubitorii jazzului pop — ultimul 
disc al muzicianului anului 1972, 
Mahavishnu John Mc Laughlin. 
Toate acestea, plus comentariul 
competent şi captivant al pre
şedintelui clubului, Nicolae lo- 
nescu, asigură un debut specta
culos în anul 1974.

•  Marţi seara, a avut loc, la 
Casa de cultură a tineretului din 
Sibiu un frumos carnaval al ta
berei de instruire a C.C. al U.T.C. 
La carnaval au participat peste 
180 de tineri din întreaga ţară, 
aflaţi în aceste zile în munici
piul nostru. Pe fundalul sonor 
creat de formaţia „STEREO" s-au 
desfăşurat jocuri distractive, dan
sul măştilor, diverse întreceri a- 
muzante, care au contribuit la rea
lizarea unei seri de neuitat, cînd 
veselia şi voia bună au dat mîna 
cu elanul şi tinereţea.

Un eveniment artistic 
notabil in viata cultu
rală a municipiului Si
biu, -  turneul forma
ţiei „MACALESTER 
CHOIR", din Minneso
ta. Elevii şi studenţii 
americani, sub ba
gheta dirijorului DALE 
WARLAND, au fost 
ambasadori remarca
bili ai muzicii corale 

de peste ocean

Foto: H. BUCHFELNER

Concertul corului M A C uLE ST ER
ia Sibiu

Marţi, 8 ianuarie, în sala de spec
tacole a palatului „ASTRA" din Si
biu a avut loc spectacolul corului 
de concert „MACALESTER“ de la 
MACALESTER COLLEGE din ST. 
PAUL, MINNESOTA, S.U.A. Fiind 
primi; reprezentanţi în 1974 ai „Am
basadorilor prieteniei“ — turneu or
ganizat în cadrul schimburilor cul
turale româno-americane — elevii şi 
studenţii colegiului s-au dovedit a fi 
adevăraţi mesageri ai artei corale 
americane.

într-o distinsă tinută scenică, cei 
35 de membri ai corului au impre
sionat prin tinereţea (18—22 ani), 
prin maturitatea şi perfecţiunea in
terpretărilor.

Concertul, oare a durat mai bine 
de două ore, a fost o remarcabilă 
mostră de talent şi tehnică interpre
tativă, lăsind impresii vii, de ne- 

■ şters, în memoria numerosului au
ditoriu.

Spectacolul a debutat cu madriga
le şi cîntece de Passereau, Orlando 
di Lasso şi Clément Janequin, inter
pretate în franceza veche şi italiană. 
Lucrările şi-au păstrat autenticitatea, 
candoarea şi acea puritate de cristal 
care incintă. în continuare au fost

prezentate compoziţii de autori fran
cezi şi germani, între care s-au re
marcat interpretările celor trei cîn- 
tece de Maurice Ravel. în finalul 
primei părţi a concertului, două lu
crări din folclorul negru au entuzi
asmat sala, prin ritmul şi frumuse
ţea liniei lor melodice, prin elasti
citatea interpretării.

Partea a doua a concertului a în
ceput cu un surprinzător dialog în
tre oboi (Charles Braden, cu o ex
celentă tehnică in legato) şi cor, în 
pastoralele „Nici un semn", „Amia
ză“, „Cos“ şi „Pădure", de Cecil Ef- 
finger.

Punctul culminant al serii a fost 
desigur acea excepţională lucrare 
de muzică concretă a lui Nicola-s 
Roussakis „Voci în noapte", dedica
tă dirijorului corului, Dale Warland, 
şi interpretată magistral de „MACA
LESTER CHOIR". „Vocile“ nopţii în
tr-o sarabandă demonică, însoţite de 
stranii sunete ale furtunii care se 
apropie, au oferit coriştilor posibili
tatea reliefării remarcabilelor lor ca
lităţi corale, a debordantei tehr' ' 
vocale, a unităţii compartitme V‘or 
şi a impresionantei perfecţii 1 a lm_ 
binăriâ contrastelor tâmb1- ‘e’ “ ec-

! sonore cromatice, vioiciunea 
artă a ritmului, frumuseţea armo- 

ă a pasajelor cînd se cînta în pa- 
t au constituit fi-orul emotional 
nsmis publicului cu uşurinţa pe 
e numai adevărata artă o poate 
iliza.
le cuvine să menţionăm aportul 
sebit al dirijorului DALE WAR- 

ND, doctor în muzică, artist com- 
x, oaire s-a impus printr-o distinsă 
zenţă scenică şi prin ceea ce co- 

pregăfi-t de el, a oferit publi- 
uî.
ntinziasmul sălii, ropotele nesfir- 

de aplauze, bisurile au consti- 
t un frumos omagiu adus solilor 
ei americane, dorinţei tinerilor de 
-tutindeni de a trăi într-o lume 
răcii şi a prieteniei.

Pe urmele
articolelor
publicate

•  Ca urmare a publicării artico
lului „Complexele u n u i . . .  complex 
comercial de cartier“, in ziarul nr. 
1736, întreprinderea comercială lo
cală mixtă de stat M-ediaş ne infor
mează că: „ . . .  pentru a evita anu
mite neajunsuri, în planul de dezvol
tare a reţelei comerciale s-a prevă
zut ca în acest an să se înfiinţeze, 
in cartierul „Vitrometan“, un bufet 
tip expres, iar magazinului respec
tiv să i se asigure desfacerea unor 
mărfuri cu prioritate alimentare“.

în acelaşi timp sintern asiguraţi că 
se vor lua toate măsurile ca sorti
mentele de legume şi fructe mult 
solicitate de consumatori să nu lip
sească din magazin.

La cofetăria din acelaşi complex, 
se vor efectua lucrări de întreţinere 
şi amenajare care să schimbe as
pectul actual şi să creeze o ambian
ţă plăcută.

'k
9  Referitor la maiteriialu-l critic 

„Rezolvare a la cooperativa Con
strucţii şi mobilă“, apărut în ziarul 
nr. 1808 din 18 decembrie 1973, ni 
se comunică următoarele: „Condu
cerea cooperativei a delegat un an
gajat de la serviciul C.T.C. la domi
ciliul lui Gheorghe Tarcea. In urma 
constatărilor făcute, s-a hotărît 
schimbarea canapelei. Sperăm ca 
mobila actuală să mulţumească întru 
totul pe clientul nostru G. T., căruia 
îi cerem scuze pentru neajunsurile 
provocate".

Se impune de-ci o mai mare com 
petenţă a serviciului C.T.C. din ca
drul cooperativei, înaintea livrării 
mărfurilor spre a nu se mai ajunge 
la situaţii similare, cînd, cert este 
că, pe lingă prejudiciile aduse clien
ţilor, suferă şi firma -.

V, ŞERB

note • n ote • note
DE FĂCUT LUMINĂ!

In urma unor semnale repetate 
(ia intervale mai mici decit cele ale 
extrátereştrilor), onor poşta a luat 
măsuri împotriva unui factor, pe nu
me Dragoman, care era fo-arte în- 
curcăret (Si-i cam plăceau cărările, 
nu drumurile). Aşadar, a fost mutat 
dumnealui să nu mai aibă a face 
cu zona Hipodromului sibian. Mă 
rog frumos, promptitudinea-i de sti
mat.

Un „amănunt" a ră-mas, însă, ne
elucidat si tocmai la acela se referă 
semnalele d-e faţă: abonamentele 
contractate de poştaşul cu bucluc 
la ziare şi reviste. Adică, mai pre
cis, cînd ajunge la uşa familiei A. 
Covrig, din blocul 11, noul factor 
poştal are a răspunde la aceeaşi în
trebare: „Unde sínt zi-arele („Tribu
n-a Sibiului“ şi „România liberă") la 
car-e m-am abonat?“ La care facto
rul dă din umeri- întrebări de aceas
tă natură a-u pus şi alţii, de pe str. 
Rahovei, din blocul 10, IG, P 1 di-n 
Hipodrom, de pe bulevardul Gheor
ghe Gheo-rghiu-Dej. Oamenii afirmă 
că au plătit. Au dreptul la o clari
ficare? Dacă da (şi este sigur DA) 
să se facă ..  . lumină !

INCA MAT AŞTEAPTĂ...

Dar, de ce să mai aştepte Petru 
Spivaliuc, fost -angajat ai sectorului 
de exploatare Orlat al I.F.E.T. Sibiu, 
banii cuveniţi ca salariu pentru sep
tembrie 1973?

Se spune că banii a-u fost ridicaţi 
de casier, dar nu i-a trimis la adresa 
indicată de fostul salariat. Plîng-erile 
acestuia în dreapta şi-n stingă nu 
au avut (pînă acum) efect; se mai 
spune — pe drept — că omului tre
buie să i se trimită leafa, căci sínt 
bani munciţi; se mai spune că tre
buie să manifestăm solicitudinea fa
ţă de oameni şi nevoile lor. Atunci?

Atunci, este cazul să se facă şi 
aici lumină ! .

PROMISIUNI AU FOST'...

In cazul ce vi-1 voia relata două 
lucruri sint sigure: promisiunile au

curs lanţ, cetăţenii şi-au făcut dato
ria de cetăţeni, dar u-nele instituţii 
se oam joacă de-a Uite popa nu e 
popa . . .

La Mediaş, in urm-a unor insistente 
şi justificate cereri ale cetăţenilor 
din cartierul Teba s-a dat „sloboze
nie" să se amenajeze un chioşc ali
mentar. Oamenii au pus mină de la 
mină şi au construit ei chioşcul. Ca
re chioşc, fiind gata prin iulie, este 
evident că nu era de aşteptat alt . . . 
iulie pentru a i-ntra în circuit. Există 
deci acordul organului local de s.tat, 
al întreprinderii comerciale, ş.a.m.d. 
Buturuga care a răsturnat carul spe
ranţelor se numeşte Secţia de disiri- 
buţie Medi-aş a I.R.E. Sibiu (adică 
nu toată secţia ci unii factori fo-ar-te- 
foarte binevoitori. . .  cu sfaturile), 
încă în septembrie s-a cerut racor- 
darea la reţeaua electrică. Întîi s-a 
zis că instalaţia nu e reglementară 
(a fost executată de ..Meşteşuga
rul"), apoi s-a zis că-i- reglementară 
d a r . . .  (cele trei puncte semnifică 
a l t e . . .  promisiuni). Cel puţin un 
maistru de-al loculiti, pe nume I. 
Olte-anu, le-a spus oamenilor una 
bună: „Nu vă facem racord. Puneţi 
şi voi o lampă de petrol“. Asta da, 
„amabilitate“ !

Şi aici trebuie să fa-că c ineva. . ,  
lumină !

MULŢUMIRI

Cititorul nostru Nico-lae' Seceleanu 
ne trimite o (foarte) patetică scri
soare prin care ne roagă să facem 
publice sentimentele sale de recu
noştinţă la adresa medicilor şi per
sonalului Spitalului militar din Si
biu. Să cităm o propoziţie: „Timp 
de 37 de zile, tovarăşii medici, şi 
în specia-l col. dr. Flore-a şi dr. St. 
Albu, au luptat şi au reuşit, să-mi 
redea soţia despre care nimeni nu 
mai credea să supravieţuiască. A- 
ceşti oameni nu sínt numai doctori 
ci sînt adevăraţi părinţi ai bolnavi
lor". -Perfect de a-cord- cu dv.t tova
răşe Seceleanu.

VAL. BORNEAGEORGE DAVID
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din 9 ianuarie 1974

21, 4, 34, 37, 10, 13 
. 16, 17, S, 24, 32

V eşti din M ed iaş
în scopul ridicării muncii po

litice la nivelul etapei exigenţe
lor actuale şi al orientării ei spre 
mobilizarea oamenilor muncii 
pentru îndeplinirea exemplară a 
sarcinilor în toate domeniile de 
activitate, marţi a început la Me
diaş instruirea anuală a secre
tarilor de partid şi a birourilor
organizaţiilor de bază. InAriiî.... •
va dura 4 zi-le.

La Clubul t î * - ' it,ul}li din loca- 
li-tate, C o l e t u l  municipal U.T.C.

a organizat t* dezbatere pe tema 
„Tineretul factor activ în în
deplinirea -incinaliilui înainte de 
termen“ Au participat membrii 
comisiei" tineret muncitoresc şi 
responsc°du cu problemele pro- 
fesiop-',e 5* sociale din întreprin
derile municipiului.

La Casa de cultură a sindicate
lor a avut loc o consfătuire cu 
tema „Cerinţele de bază ale de- 
săvîrşirii profesiei alese".
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C r is ta lu l r o m â n e s c  I
p

pe d r u m u l a fir m ă r ii j
Au trecut doi ani de cînd la 

„Vitrometan“ Mediaş, sticilari, din 
cei mai renumiţi, grupaţi in ju
rul cuptorului au luat pa-rte Ia 
turnarea plăcii cu inscripţia „Pri
mul cristal românesc, „Vitrome
tan“, 3 ianuarie 1972“.

în acest interval de timp, co
lectivul secţiei a obţinut succese 
meritorii a-tît în ce priveşte îm
bunătăţirea procesului tehnologic 
cit şi în creşterea volumului pro
ducţiei. In ’74 se produce de zece 
ori mai mult decit în anul 1972. 
De la 8 modele cite s-e fabricau 
Ia început s-a ajuns la 38, iar 
numărul acestora este în conti
nuă creştere.

— Principala noastră grijă — 
ne spune ing. Emílián Bărbat, di
rectorul întreprinderii — a fost 
şi este îndreptată în continuare 
spre îmbunătăţirea calităţii pro
ducţiei. La aceasta, prospectarea 
şi deschiderea de noi cariere de 
cuarţ, o materie primă superioară 
din punct de vedere al calităţii, 
ne-au fost de un real ajutor. A- 
vem, de asemenea, contracte de 
colaborare cu Institutul de crea
ţie şi estetica producţiei care ne

ajută la diversificarea gamei sor
timentale. Tendinţa este să pro
ducem mai multe articole sculp
tate şi şlefuite în linii noi, mo
derne, folosind motive naţionale. 
După cum se cunoaşte, pentru 
calitatea şi utilitatea produselor 
sale, „Viitrometanul“ şi-a cîştigat 
un binemeritat renume şi pe pia
ţa externă. Dorinţa colectivului 
întreprinderii este ca prestigiul 
cîştigat să fie consolidat şi la 
produsele din cristal. Iată de ce 
au fost prezentate seturi de ser
vicii în R.F. Germania, Austria, 
Italia, S.U.A., iar la sfîrşitul lu
nii decembrie 1973 au fost trimi
se asemenea seturi şi la Tokio.

Lărgirea gamei sortimentale es
te unul din principalele obiective 
spre oare este îndreptată atenţia 
întregului colectiv. în prezent se 
fac intense pregătiri pentru ca, 
alături de diferitele servicii, să 
se introducă în fabricaţie flacoa. 
nele pentru parfumuri, modelate 
tot din cristal. Pentru ca această 
importantă acţiune de introducere 
a noului să ,dea roadele scontate, 
în cadrul concursului de creaţie 
la nivel de întreprindere şi ra
mură sínt angrenaţi mulţi sala

riaţi. La secţia cristal, de pildă, 
participă la acest concurs un nu
măr de 46 sticlari, sculptori, şle
fuitori.

Acest succint bilanţ al succe
selor dobin-dite în cei doi ani de 
la fabricarea primului cristal ro
mânesc ne obligă să vorbim şi 
despre făuritorii lui. Iată aşadar 
şi pe cîţiva dintre cei care au 
contribuit şi contribuie la perfec
ţionarea tehnologiei cristalului, 
oameni pe oare şi în primele zile 
ale acestui an i-aun găsit la da
torie, muncind cu pasiune şi dra
goste. Aceştia sínt: ing. Alexan
dru Zekany, ing. Teodor Bejan, 
sticlarii Petru Compi, Nicolae Su- 
ciu, loan Iuhasz, Eduard Schümm, 
şlefuitorii Nicolae Tarnu, lom  
Brătianu, sculptorii loan Mihu, 
Iuliu Ursu, Rudolf Biermann, loan 
Stef. Ei, împreună cu întregul co
lectiv, sínt hotărîti să-şi amplifi
ce eforturile în aşa fel incit cele 
două mari evenimente ale anului, 
a XXX-a aniversare a eliberării 
patriei şi al XI-lea Congres al 
partidului să fie întîmpiinate cu 
succese remarcabile.

E. S.

Citeva apariţii 
anticipate de Editura 

Enciclopedică
Cu ce enciclopedii, dicţionare sau 

lucrări de largă informare se va îm
bogăţi biblioteca noastră în 1974? 
Principala lor furnizoare, Editura En- 
cilopedică, anticipează citeva dintre 
apariţiile mai de seamă pe acest an 
a acestor genuri de carte, a-tît de 
solicitate de toate categoriile de ci
titori.

Venind în întâmpinarea „Anului 
mondial al populaţiei — 1974“, pro
clamat de Adunarea generală a 
O.N.U., cercetătorul Vladimir Tre
ble! a încredinţat tiparului un „Dic
ţionar demografic“, primul de acest 
gen editat la noi. Sub redaţi-a cunos
cutului cercetător M. D. Pippidi Va 
apare „Dicţionarul de istorie veche 
a României", întins pe o largă pe
rioadă de timp, de la apariţia omului 
în spaţiul carpato-bâleanic pînă la 
sfîrşitul secolului X; în seri-a „isto
riilor în date“ pot fi citate dicţiona
rele consacrate limbii române vechi, 
antonimelor limbii noastre, dicţiona
rul cronologic al limbii italiene şi 
cel cronologic a-1 limbii latine. La 
fel de uti-le vor fi „Dicţionarul de 
matematici generale“, „Mica enci

clopedie de chimie*, „Dicţionarul 
practic de biologie agricolă“. Rapida 
epuizare a „Micului dicţionar enci
clopedic" a impus totodată continua
rea tirajului acestei lucrări cu. circa 
100 000 exemplare.

O însemnată pondere tn voluf.uJ 
cărţilor tipărite de .Editura Enciclo
pedică revine şi în acest an lucră
rilor de informare. O noutate o re
prezintă iniţierea unei serii de in
formare enciclopedică asupra mari
lor person,ali-tăţi ale tuturor timpu
rilor, primele numere fiind rezervate 
lui Hipo-crat, Balzac, Federico Gar- 
cla Lorca, Andrei Belii, T. Arghezi, 
G. Baioovia, L. Blaga, I. Bar-bu ş.-a. 
Cercetătorul Ovidiu Bîrlea semnea
ză o „Istorie a folcloristicii româ
neşti“, iar Nicolae Mih-ăil-eanu o is
torie a matematicii universale.

Du-pă apariţia în limba engleză, 
apreciata lucrare a lui Constantin C. 
Giurescu — „Istoria României in 
date“ va ieşi anul acesta de sub ti
par în versiunile română şi ger
mană.

(Agerpres)

CINEMA%SIBIU: PACEA: Mi
siunea secretă a ma

jorului Cook (orele 9,00; 11,30; 14,00; 
16,30; 19,00; 21,00); ARTA: In munţi 
creşte un brad verde (orele 10,00; 
12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Lupta după victorie, 
seriile I şi II (orele 10,00; 14,00;
17,00 şi 20,00).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Un om in 
sălbăticie (orele 9,00; 11,15; 14,00;
16,30; 19,00; 21,15); TINERETULUI: 
Siîrşitul Liubovinilor (orele 10,00; 
16,30; 18,30; 20,30).

CISNÄD1E: POPULAR: Agenţii i
nr. 1 (orele 11,00; 16,00; 18,00 şi
20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Grăbiţi apusul soarelui (orele 17,00 
şi 20,00).

COPŞA MICA: POPULAR: Ucideţi 
oaia neagră (orele 17,00, şi 19,00).

OCNA SIBIULUI: La dolce vitta 
(orele 17,00 şi 20,00).

BAZNA-BÄI: Tu, eu şi micul Pa„ 
ris (orele 17,00 şi 19,00).

APOl.DU DE SUSs 23 AUGUST: 
ÎE&te ta  soare (orele 17,00ţ şîi 19,00)

Din spectacolul „Intrigă şi iubire", 

secţia germană a Teatrului de stat 

din Sibiu. Karlheinz Maurer, in ro

lul lui Ferdinand şi Rosemarie Mül

ler, in rolul Luizei

Foto: OTTO SCHMIDT

căruia vor fi dezbătute, probleme 
privind: Enigme terestre şi interpre
tarea Tor ştiinţifică.

TELEVIZIUNE
16,00—17,00 — Te- 

leşcoală, 16,00 — Cí
mül şi natura. Monumente ale 
-naturii. 16,30 — Fizica. 17,30
— Telex. 17,35 — Curs de limbă 
germană. 18,05 — Teleglob. Spli- 
tul contemporan. 18,25 — Mu
zică populară cu orchestra an
samblului „Nicolae Bălcescu* din 
Craiova. 18,45 — Universitatea 
T.V. 19,20 — 1001 de seri. 19,30
— Telejurnal. 20,00 — Seară pen
tru tineret. 21,40 — Mai aveţi o 
întrebare? Civilizaţii dispărute. 
22,15 — 24 de ore.

J Ö
CONFERINŢE

® în cadrul ciclu
lui „Initiative şi ex

perienţe dobîndite în muncă" se or

ganizează astăzi, ora 17, la clubul 
„Independenţa“ (terasă) o activitate 
a clubului sculerului cu tema: Ur
mărirea pe comenzi. In complexitate 
ridicată şi de calitate superioară, a 
urgenţelor S.D.V.“.

•  Tot la clubul „Independenţa"- Ia 
ora 18,00, în sala de spectacole se 
organizează o dezbatere pe tema: 
Copiii fără părinţi. Cine poartă vina? 
în cadrul ciclului „Din sălile tribu
nalului“, acţiune la care sínt invi
tate cadre didactice, expunerea fiind 
făcută de un procuror.

•  La Casa de cultură a sindicate
lor, sala „Studio“, ora 17,00, tova
răşul ing. Ilié Constantin va sus
ţine tema: „Documentarea tehnică 
în sprijinul introducerii de noi pro
cedee tehologice şi realizarea de noi 
prod use".

La ora 18,30, în sala centrului de 
informare tehnică îşi desfăşoară ac
tivitatea „Clubul O.Z.N.“, în cadrul

TEATRU
i La Sibiu, pe scena

Teatrului de stat, ora 
19,30, are loc spectacolul cu piesa 
Taina castelului din Carpaţi, iar la 
Şeica Mare, la ora 20,00, actori ai 
secţiei germane a teatrului sibian 
prezintă piesa Intrigă şi iubire.

fMmp u l
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vreme rece cu cerul schim
bător. Vîntul va sufla slab din sec
torul sud-estic. Temperaturile mi
nime vor fi cuprinse între minus 
15 şi minus 8 grade, iar cele ma
xime intre minus 4 şi minus 2 gra
de. Dimineaţa şi seara, ceaţă locală.
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Ion lo n e sc u  -  noul antrenor 
al echipei F. C. Şoimii Sibiu

Ieri, fotbaliştii de l-a F.C. Şoimii 
au plecat la cabana Bîlea împreună 
cu antrenorii Ion lonescu şi Horst 
Rătscher.

Cine este Ion lonescu?
Nu există iubitor al fo-tbaluilui din 

ţara noastră oare să nu-1 cunoască 
pe fostul golgeter al campionatului 
diviziei A, în perioada „de aur“ a 
echipei giuleştene, Rapid.

înainte de a se urca în autobuzul 
oare a transportat echipa la Bilea 
i-am so-licitat proaspătului sibian u-n 
scurt interviu.

— Vreţi să ne reamintiţi cite
va etape ale activităţii dv. din 
ultimii ani?

— în perioada 1968—197Ö am ju
cat la Allemania Aachen în prima 
ligă a R.F. Germania. Concomitent 
aim urmat şcoala d-e antrenori cu du
rata de un an, examenul final susţî- 
iiîndu-1 cu actualul antrenor ai na
ţionalei vest-gerraane Helmuth 
Schönn. Apoi, timp de doi ani (1970- 
1972) am făcut parte din echipa bel
giană Cercle Bruges. Din 1972 ata 
activat ca antrenor în cadrul clubu
lui care m-a lans-a-t — Rapid Bucu
reşti. Sint totodată student în anul 
al doilea — cursul fără frecventă
— al Facultăţii de drept.

— Ce v-a atras spre Sibiu?
— Aveţi — de fapt acum „avem“

— o echipă tînără, foarte talentată 
a cărei evoluţie am urmărit-o cu 
Interes. Deşi an» o experienţă vastă

ca ju-cător, ca antrenor n-am avut 
ocazia să arăt tot ce ştiu. Cred că 
aici v-o-i avea condiţii excelente să 
mă afirm od-aită c-u echipa.

— Aţi venit cu un obiectiv, 
precis?

— Bineînţeles. Promovarea tn pri
ma divizie. A ltfel. . .

— Cum a fost tntilnirea cu bă
ieţii?

— Plăcută, încă nu-i cunosc, da® 
primul contact mă face să cr-ed că 
n-e vom înţelege bine. De asemenea, 
conducerea clubului m-i-a făcut o 
excelentă impresie.

— Sînteţi un adept al stilului 
de joc ofensiv?

— Absolut. Fără însă a neglija a- 
părarea. Mi-a plăcut întotdeauna „go„

Iul". Ca să învingi trebuie să în
scrii cî-t m-ai mul-te pu-n-c-te. Deocam
dată mi-e greu să spun mai mult 
Duminică 20 ianuarie vo-m susţin« 
primul jo,c de pregătire în companie 
unei echipe din campionatul jude
ţean.

— Un cuvînt pentru supor 
te r i . . .

—Să aibă încredere în echipă $ 
în nod, antrenorii. Să ne încurajezi 
şi să ne susţină în momentele grele 
Nu sínt un vrăjitor. Voi- munci fărl 
menajamente şi voi face tot cee< 
ce-mi stă în putinţă.

— In numele miilor de supor 
teri sibieni vă doresc succes !

N. I. DOBRA

Centru de gimnastică
Consiliul Judeţean pentru Educa

ţie Fizică şi Sport Sibiu organizează 
începînd cu ziu-a de 4 februarie un 
centru de gimnastică de întreţinere 
pentru femei. Centrul va funcţiona 
în sala de sport a facultăţii sibiene 
după următorul program: marţi între 
orele 17 şi 18; miercuri, orele 10—12 
şi 18—19; joi orele 10—12; vineri, 
orele i i —12 şi 18—19.

înscrierile se pot face zilnic la 
sediul C.J.E.F.S. (str. Independentei 
nr. 1) între orele 8 şi 14 pînă în 
3 februarie 1974.

Centrul va funcţiona sub îndru. 
ma-rea unor prof esori de speri a li ta W 
iar participarea este gratuită.

O iniţiativă remarcabilă, care, cre
dem, va găsi ecou In rţndurile fe< 
meilor- amatoare de s-pont din Sibiw
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CALIFICAREA COOPERATORILOR
MESERIA DE MECANIZATOR m a c t i o n e
a  soare acioalM afc î i  a f r ic L i ir â

1

I
C>;\ r

Ä

Recrutarea 
pentru calificare la locul de 
producţie — sarcină a con
siliilor de conducere

RED.: Iniţiind această ac
ţiune, dorim să sprijinim di
rect, nemijlocit atingerea unui 
obiectiv major al actualei e- 
tape de dezvoltare a agricul
turii cooperatiste din judeţul 
nostru — şi numai de aici — 
şi anume, calificarea coopera
torilor în meseria de mecani
zator.

Corne! Popescu

Cornel Popescu: Apreciez ca 
deosebit de importantă, funda
mentală pentru noi această ac
ţiune. Şi aceasta datorită şi spe
cificului demografic al judeţului 
Sibiu. în agricultura judeţului 
lucrează doar 23 la sută din 
•populaţia activă a zonei, faţă de 
46 la sută — indicator pe ţară. 
Analizînd factorul participare la 
lucrări a cooperatorilor activi, 
observăm că anual fiecare coo
perator efectuează 230 norme 
convenţionale. Acest indicator 
este dé 150 n.c. pentru coopera
torii din sectorul vegetal. Or, a- 
cest volum de muncă trebuie e- 
fectuat în proporţie de 70 la sută 
în 4 luni de vară. Aşadar — so
licitare maximă. De aici — ne
cesitatea obiectivă a extinderii 
mecanizării. Cum? Organizînd 
schimbul II pentru mecanizatori 
cel puţin în perioadele de vîrf 
de muncă. Mecanizarea semăna
tului, întreţinerii culturii şi re
coltărilor este o condiţie de bază 
In asigurarea progresului în a- 
grlcultura cooperatistă. De aceea, 
noi ne gîndim ca în  această pe
rioadă să recrutăm cite 5 coo
peratori din fiecare unitate pen
tru calificarea în meseria de me
canizator. Acţiunea a şi început. 
Conducerile C.A.P. Şeica Mică, 
Bîrghiş, Ighişul Vechi, Ghijasa de 
Sus ş.a. au şi trecut la recruta
rea oamenilor. Avem o serioasă 
rezervă de cadre în acest sens. 
Primii” trebuie să fie calificaţi 
preşedinţii de C.A.P., brigadierii, 
şefii de ferme, ajutorii de şefi de 
ferme, economiştii de ferme, teh
nicienii ş.a. în felul acesta obiec
tivul minimal propus va fi atins 
cu siguranţă.

Ing. Hie Cătoiu

Ing. lüe Cătoiu: Din balanţa 
forţei de muncă întocmită de noi 
rezultă că în prezent avem un 
minus de 60 mecanizatori în 
S.M.A., datorită faptului că mulţi 
oameni, calificaţi de noi, au fost 
atraşi în unităţile industriale. 
Noi pregătim mecanizatori pe trei 
linii: în şcoli profesionale, în 
cursuri de calificare de 8 luni 
la locul de muncă şi în cursuri 
de calificare de 2 luni, din rîn- 
durile cooperatorilor, trebu ie să 
subliniem că în actualul cincinal, 
datorită preocupărilor insuficiente 
pe linia orientării profesionale a 
tineretului, numărul elevilor la 
şcolile profesionale pentru me-

.........Aii

canici agricoli a scăzut. în ul
timii trei ani am calificat 482 
mecanizatori, din care doar 159 
din rîndurile cooperatorilor, dar 
nici unul Ia cursurile de două 
luni. Necesitatea demarării şi 
desfăşurării intense a acţiunii 
privind calificarea cooperatorilor 
în meseria de mecanizator este 
atestată şi de modul cum sínt 
folosite tractoarele noastre. A- 
nual un tractor lucrează doar 
1 600—1 800 ore. Or, nu putem 
vorbi de folosirea lor cu randa
ment pînă la 2 500 ore anual. 
Concluzia? Dispunem de sufi
ciente tractoare pe care trebuie 
şi putem însă să le folosim mai 
bine. Cum? Calificînd coopera
torii. Sint în C.A.P.-uri mulţi oa- 
meni care ştiu să conducă trac
toarele.

Ion Presecan: Dacă îmi permi
teţi, vă pot informa că la noi, la 
Loamneş, atit preşedintele cit şi 
inginerul ştiu să conducă trac
torul, au lucrat în cîmp cu uti
lajele, înlocuind temporar meca
nizatorul. Şi eu ştiu să lucrez pe 
tractor şi abia aştept să organi
zăm cum se cuvine calificarea. 
Mă angajez ca noi să calificăm 
10 cooperatori în următoarele 
două luni. Noi sîntem deja 6—7 
oameni bine „intraţi“ în proble
me de mecanizare, aşa că reali
zarea sarcinii propuse nu va fi 
o problemă. Consider că orice 
brigadier trebuie să se gîndească 
la faptul că este neapărat nevoia 
să cunoască bine tractorul, maşi
nile, să ştie să lucreze cu ele, 
pentru a exercita, Intr-adevăr, 
controlul competent al lucrărilor 
efectuate de mecanizatori.

Udo Konnerth: Tot în legătură 
cu recrutarea, am o propunere. 
Mulţi elevi, mai ales din clasele 
8, 9, 10 — fac practică pe tarla
lele noastre. Consider că ar fi 
foarte bine ca ei să treacă şi pe 
la secţia de mecanizare, să facă 
„cunoştinţă" cu tractoarele, să 
simtă „gustul“ motorinei, pentru 
ca din aceştia să facem viitori 
mecanizatori de bază.

C. Popescu: Ştiu că In I.A.S 
au fost luate deja măsurile pen 
tru  calificarea tuturor salariaţi 
lor în meseria de mecanizator 
Şi în cooperativele agricole ac 
ţiunea trebuie să înceapă cu pre 
şedinţii, brigadierii, fermierii, e 
conomiştii ş.a. După cîte cunosc, 
numai brigadieri de cîmp sínt 
peste 380.

Ing. Ion Năstase: Consider că 
recrutarea cooperatorilor este o 
sarcină a consiliului de condu
cere, a consiliilor intercoopera- 
tiste. Dacă acţiunea este şi va 
trebui să fie coordonată de comi
tetele comunale de partid, avem 
asigurate toate condiţiile pentru 
materializarea celor preconizate 
aici.

Matei Drumaş: Şi noi avem 
cooperatori ca M'ihai Birchi, Mi- 
hai W erner ş.a. care ştiu să lu
creze cu tractorul. Pe aceştia şi 
încă pe cîţiva trebuie să-i cali
ficăm. Pînă la data de 14.1. noi 
vom prezenta un plan concret de 
acţiuni îu acest sens.

După cum am anunţat, redac
ţia noastră a organizat o masă 
rotundă pe tema calificării coo
peratorilor în meseria de meca
nizator. Cu acest prilej au fost 
dezbătute problemele majore ale 
acestei acţiuni. La invitaţia^ noas
tră au răspuns: Dumitru Bazarea, 
directorul Sucursalei judeţene a 
Băncii pentru agricultură şi in
dustrie alimentară, ing. Ilié Că
toiu, directorul Trustului jude

ţean al S.M.A., Matei Drumaş, 
brigadier de cîmp la C.A.P. Stim
me, secretarul comitetului de 
partid pe C.A.P., loan Gabor, 
secretarul comitetului comunal de 
partid Axente Sever, primarul 
comunei, Udo Konnerth, coopera
tor la C.A.P. Cristian, ing. ton 
Năstase, dir. adj. al Direcţiei ge
nerale judeţene a agriculturii, 
Cornel Popescu, vicepreşedinte al 
U.J.C.A.P., ing. Sergiu Psenicica,

preşedintele consiliului intercoo- 
peratist Nocrich, C. Popescu, di
rectorul S.M.A. Miercurea Sibiu
lui, Ion Presecan, brigadier de 
cîmp Ia C.A.P. Loamneş, secre
tarul comitetului de partid pe 
C.A.P., Vasile Roman, secretarul 
organizaţiei de bază a Trustului 
judeţean al S.M.A., Gheorghe Tu
dor, şeful secţiei de mecanizare 
Bruiu, şi Constantin Vintilă, şe
ful secţiei de mecanizare Şoroştin.

2. Organizarea şi desfăşurarea 
cursurilor de calificare —

judeţean al S. M. L

Matei Drumaş

RED.: De mare importanţă 
practică este precizarea cadru
lui de organizare şi desfăşu
rare a calificării cooperatori
lor In meseria de mecaniza
t o r . . .

Ing. Ilié Cătoiu: In privinţa or
ganizării şi desfăşurării cursori
lor de calificare cu o durată de 
două luni, noi dispunem de in
strucţiuni precise ale M.A.I.A.A. 
Trebuie să definitivăm tematica, 
să stabilim sarcini pe S.M.A. şi 
secţii de mecanizare şi să por
nim la acţiune. Consider că par

ried.! practică. a caljficgrü.. trebuie 
să se desfăşoare la secţia de me
canizare. Motorina pe care o 
vom cheltui va fi din economia 
de 178 tone pe care ne-am pro
pus să o realizăm — şi o vom 
realiza — în acest an. în pri
vinţa părţii teoretice, desigur că 
vom folosi din plin „Casa agro
nomului“, urmind să stabilim pre
cis lectorii şi zilele pregătirii.

Cornel Popescu: Fără îndoială, 
pregătirile practice şi teoretice 
se vor desfăşura conform planu
rilor întocmite, Pînă în 10—12 
ianuarie trebuie încheiată recru
tarea, urmind ca imediat să se 
treacă la instruire. Lecţiile prac
tice trebuie să se desfăşoare de
sigur, la secţii, acolo unde sínt 
tractoarele, maşinile şi utilajele. 
Opiniez că pregătirea teoretică 
poate fi asigurată şi la sediile 
S.M.A.

Ing. Ilié Cătoiu: Dispunem de
întreaga bază tehnico-materială 
solicitată de desfăşurarea în bune 
condiţii a acţiunii. In ultimii trei 
ani au fost construite 6 sedii 
pentru S.M.A. şi 74 ateliere pen
tru secţii. In acest an vom ter
mina construirea acestui gen de 
obiective şi vom dezvolta uni
tăţile existente.

Vasile Roman: Propun ca pînă 
la data de 20 ianuarie a.c. Trus
tul judeţean al S.M.A., împreună 
cu U.J.C.A.P., să întocmească un 
plan concret privind şcolarizarea 
cooperatorilor. Acest plan să lie 
aprobat de Direcţia generală ju 
deţeană a agriculturii. Aşa incit 
în primăvara 1974 să avem asi
gurat schimbul II pentru meca
nizatori în toate unităţile.

Ing. Ilié Cătoiu: De altfel, încă 
de la începutul acestui an noi 
am asigurat schimbul II pentru 
mecanizatorii pe raza S.M.A. 
Păuca, urmind ca în continuare 
să extindem acţiunea.

loan Gabor: Noi acordăm o a- 
tenţie deosebită folosirii forţei da 
muncă pe plan local. în  urmă cu 
2—3 ani, secţia de mecanizare 
din Axente Sever avea ţum ai 
3 _ 4  tractorişti localnici. Este 
lesne de înţeles cite inconve
niente avea această stare de lu
cruri. Am desfăşurat o muncă in
tensă, am lămurit oamenii, am 
purtat discuţii cu ei luni de ziie. 
Rezultatul? Din 16 mecanizatori 
azi avem 14 localnici. Şi secţia 
este foarte bună. Oamenii ştiu 
să facă lucrări de calitate. Noi 
nu ne-am „sfiit" să ne ocupam 
şi de probleme administrative. 
Pentru a-i lega pe mecanizatori 
de sat le-am acordat şi locuri 
de casă. Rezultatele de producţie 
obţinute în C.A.P. atestă că me
canizarea este singura cale de 
realizare a producţiei agricole.

în ce mă priveşte, asigur că 
vom lua toate măsurile pentru
ca 6__7 cooperatori din satul
Şoala să fie calificaţi pînă în 
primăvară în meseria de mecani
zator.

C. Popescu: în 3 ani noi am
oalificat 56 mecanizatori. Avem 
condiţii ca şi în acest an să ob
ţinem rezultate bune. Pînă la 
data de 12.1. ne vom întocmi un

plan concret de măsuri, aşa îneît 
sarcinile stabilite şi pentru noi 
să fie îndeplinite exemplar.

Constantin Vintilă: La secţia 
noastră avem mai mulţi tractorişti 
decit tractoare. Acestea, ca un

3.

rezultat a! muncii duse de noi. 
De aici — premisa sigură pen
tru organizarea schimbului II. 
Vom acţiona şi în continuare 
pentru calificarea unor coopera
tori. Pentru a asigura însă o fo
losire foarte bună a oamenilor, 
pentru ca randamentul muncii 
noastre să fie maxim, solicit o 
suplimentare a dotării secţiei, tini 
mai trebuie 2—3 tractoare, din 
care unul de gabarit mic, sínt 
necesare aici maşini pentru com
baterea dăunătorilor, pentru re 
coltarea furajelor. în felul acesta 
organizarea schimbului II va fi 
rentabilă şi noi vom fi contribuit, 
pe măsura eforturilor pe care 
partidul le face, la sporirea pro
ducţiei agricole.

nada

RED.: Am dori să abordăm 
problemele privind remunera
rea cooperatorilor în perioada 
caliiicării. Ce posibilităţi şi ce 
mijloace există şi pot ii an
gajate în acest sens? Nu cum
va nerealizările de pînă acum 
în privinţa calificării mecani
zatorilor poartă şi pecetea in
eficientei mijloacelor folosite 
in acest sens?

factor în! 
a cooperatorilor

cooperatorii îu perioada cali
ficării cu venitul lunar garantat 
acordat in zootehnie, de exemplu. 
Conducerea Direcţiei generale 
judeţene a agriculturii va lua 
măsuri ca toate C.A.P. şă pre
vadă, în planurile anuale de pro
ducţie şi financiare, fonduri pen
tru şcolarizarea şi a 5 coopera
tori în fiecare unitate.

Gh. Tudor: Eu cred că aici tre
buie să vorbim şi de salarizarea 
mecanizatorilor înşişi. Actualul 
sistem de plată nu este stimula
tiv. Mai mult, în unele campanii 
de vîrf, cum este, de exemplu, 
campania de recoltare a cereale
lor paioase. mecanizatorii cîştigă 
puţin.

Dumitru Bazarea

D. Bazarea: Conform instruc
ţiunilor, cooperatorii care se ca
lifică la locul de producţie în 
meseria de mecanizator sínt re-, 
tribuiţi în norme convenţionale, 
aprobate de adunarea generală. 
Bineînţeles, nu este numai inte
resul cooperativelor agricole să 
califice cooperatori. Folosirea 
■mai bună a bazei tehnico-mate- 
riale existente are implicaţii mult 
mai largi decit par la prima ve
dere. De aceea, ni se pare im
portant să vedem care sínt căile 
concrete de realizare a acestui 
obiectiv. De aceea, cred că pu
tem plăti aceşti oameni cu 1 200 
lei lunar, adică venitul lunar ga
rantat şi pentru alte categorii de 
cooperatori.

Ion Năstase

Ing. Ion Năstase: Consider că 
noi avem posibilitatea să plătim

Gh. Tudor

D. Băzărea: Este de datoria 
Trustului judeţean al S.M.A. să 
întocmească un studiu documen
tat privind plata lucrărilor efec
tuate de mecanizatori şi să argu
menteze forurilor superi.oare că 
în condiţiile zonei noastre, unde 
parcelele au şi 30—40 m lungime, 
tarifele de plată nu pot fi echi
valate cu cele din zonele unde 
tractoristul lucrează pe tarlale 
lungi de kilometri. Tot legat de 
salarizarea şi viaţa materială a 
tractoristului, aş dori să subli
niez necesitatea ca în toate uni
tăţile să se manifeste mai multă 
grijă pentru cazarea mecanizato
rilor, pentru a li se asigura şl 
lor militare caldă zilnic.

Cornel Popescu: Salarizarea co
operatorilor în curs de calificare 
se poate face şi în bani, achitîn- 
du-li-se contravaloarea normelor 
convenţionale cu care sint retri
buiţi pe această perioadă. în fe
lul acesta consider că stimulăm 
interesul lor pentru acţiunea pre
conizată.

Folosirea noilor caii 
producţie

RED.: De toarte mare impor
tanţă este folosirea noilor ca
lificaţi în producţie. Avînd in 
vedere necesitatea exploatării 
cu maximum de eficienţă a 
parcului de maşini şi trac
toare, noilor calificaţi li se 
deschide un cîmp larg de ac
tivitate . . .

Cornel Popescu: Bineînţeles, a- 
cestea vor rămîne în continuare, 
ca meserie de bază — coopera
tori. Eu aşa văd lucrurile: nu-i 
calificăm pentru a le asigura un 
loc călduţ pe undeva, pe lingă 
un motor oare mai mult stă de
cit funcţionează. Avem nevoie de 
cooperatori capabili- atunci cînd 
este nevoie şi cînd sínt solicitali 
— să schimbe coasa şi sapa cu 
volanul tractorului şi al combi
nei.

Ei sínt chemaţi să umple „go
lurile de producţie“. Adică atunci 
cînd tractorul trebuie să lucreze 
20 ore zilnic la arat, discuit, se
mănat. Sau atunci cînd un me
canizator s-a îmbolnăvit sau este 
în  concediu de odihnă. Pe timpul 
cit lucrează pe tractor, ei ur
mează să fie plătiţi în acord glo
bal, ca orice mecanizator. La cal
cularea vechimii în cîmpul mun
cii li se face echivalarea sume
lor de bani astfel ciştigate în 
norme convenţionale, pentru a-ri 
îndeplini norma minimă anuală 
hotărită do adunarea generală.

Psenicica

Ing. Sergiu Psenicica: Tot ast
fel văd şi eu folosirea noilor ca
lificaţi. Noi vom califica 25 coo

peratori In meseria de mecani
zator. Avem deja 18—20 oameni 
familiarizaţi cu tractorul, semă
nătoarea şi combina. Consider că 
şi şoferii, care acum stau mal 
mult degeaba, trebuie să fie fo
losiţi ca tractorişti, ca mecanici 
agricoli. In felul acesta vom asi
gura şi o diversificare, o poli
calificare a. oamenilor şl vom 
avea condiţii şi pentru speciali
zarea, pentru accentuarea specia
lizării unor mecanizatori.

loan Gabor: Calificarea coope
ratorilor creează condiţii pentru 
folosirea mai bună a forţei de 
muncă locală. Organizarea schim
bului II pentru mecanizatori ne 
va permite ca o campanie agri
colă de semănat să o terminăm 
în 10 zile, nu in 20—25, cîte fa
cem acum. Apoi — în alte pe
rioade noii calificaţi pot fi folo
siţi în diferite sectoare ale C.A.P., 
ca „mină calificată“, pentru rea
lizarea unor obiective de inves
tiţii.

Cornel Popescu: în legătură cu 
folosirea noilor calificaţi mai am 
o propunere. Trustul judeţean al 
S.M.A. trebuie să acorde atenţie 
mai mare promovării formaţiilor 
complexe de lucru. Aceste gru
puri de cooperatori şi mecaniza
tori trebuie să lucreze in acord 
global. îu aceste condiţii coope
ratorii vor învăţa de Ia mecani
zatori şi viceversa.

Ing. Ilié Cătoiu: Noii calificaţi 
pot fi folosiţi şi în sectoarele 
mecanice ale C.A.P., cu toate că 
scopul calificării lor este asigu
rarea schimbului II pentru me
canizatori. Consider că actuala 
legislaţie a muncii poate fi îm
bunătăţită. Conform acesteia, un 
inginer agronom este obligat să 
lucreze în agricultură. De ce să 
nu fie extinsă această prevedere 
şi asupra mecanicilor AGRICOLI? 
Dacă aceştia ar fi obligaţi prin 
lege să lucreze în specialitatea 
lor n-ar mai fi atlta „secetă" de 
tractorişti.

Coordonarea întregii acţiuni 
de către comitetele comunale 
de partid —  condiţie esen
ţială în asigurarea 
maxime
RED.: Este necesar să sub

liniem şi cîleva aspecle ale 
eficienţei sau, mai corect, ale 
implicaţiilor sociale ale acţiu
nii preconizate azi aici . . .

C. Popescu

Cornel Popescu: Aş începe 
cu . . .  viitorul. Adică să ne stră
duim să vedem , cum va arăta 
mîine cooperatorul la locul său 
de muncă. Acesta va trebui să 
fie — şi va fi — un bun me
canic agricol. Un om cu o pre
gătire multilaterală, capabil să 
aplice tehnologiile moderne de 
lucru. Din acest punct de vedere 
calificarea preconizată azi nu 
este decit un început. Dar — şi 
asta este esenţial — este ÎNCE
PUTUL. Aceasta mi se pare a fi. 
semnificaţia pniitico-socială a ac
ţiunii.

Ing. Sergiu Psenicica: Să nu
uităm insă nici efectele imediate. 
Scurtarea perioadei de recoltare 
a griului la jumătate înseamnă 
un plus sigur de 4—500 kg boabe 
la ha.

loan Gabor: în noile condiţii, 
cooperatorii vor avea un orizont 
de cunoştinţe mai larg, educaţia 
lor comunistă poate şi trebuie să 
fie accentuată. Lucrînd astfel, oa
menii vor obţine producţii mai 
bune, vor cîştiga mai bine, vor 
realiza şi se vor realiza mai 
multe pe plan social. Apreciez 
că acesta este viitorul ţăran 
cooperator, omul chemat mîine 
să asigure pîinea poporului. Şi 
este de datoria noastră, a comi
tetelor comunale de partid, a tu
turor celor investiţi cu respon
sabilitate în cadrul organismului 
social, să facem totul pentru ca 
acest proces, de continuă perfec
ţionare a cooperatorului, de creş
tere a calificării sale, să fie in
tensificat. Nu putem lăsa ca a- 
cest fenomen să , se desfăşoare 
„de la sine“, ci trebuie să inter
venim direct, să organizăm, să 
conducem instruirea acestor oa
meni, pentru ca în acest mod să 
contribuim la materializarea in
dicaţiilor date de conducerea de 
partid, să dovedim ataşamentul 
nostru faţă de înţeleaptă politică 
a partidului — conducătorul în
cercat al întregii noastre naţiuni 
pe drumul luminos al edificării 
societăţii socialiste multilateral 
dezvoltate.

Masă rotundă realizată de 
GH. GRÄDINARU
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Convorbiri co privire la colaborarea încheierea Conferinţei
şi cooperarea economica dintre . 7

România şi india ministeriale a
Deliii 9 — Corespondentul Ager- 

pres, Ion Puţinelu, transmite: 
Mie rerun, 9 Ianuarie, au început, la 
Delhi, convorbiri între delegaţia e- 
eonomică română condusă de tova
răşul Manea Mănescu, vicepre
şedinte el Consiliului de Miniştri, 
preşedintele Comitetului de Stat al 
Planificării, şi delegaţia indiană con
dusă de D. P. Dhar, ministrul pla
nificării, tehnologiei şi economiei.

In cadrul convorbirilor dintre cele 
două părţi s-a relevat importanţa 
deosebită pe care au avut-o vizita 
in  India a preşedintelui Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, Nicolae Ceauşescu, şi recenta 
vizită in România a preşedintelui 
Indiei, V. V. Giri. Au fost eviden
ţiate rezultatele pozitive obţinute în 
dezvoltarea relaţiilor dinire rele 
două ţări, precum şi posibilităţile 
de lărgire şi diversificare a colabo
rării economice şi cooperării indus
triale şi tehnico-ştiinţifice între Ro
mânia şi India, pe baza principiilor 
respectării independenţei şi suvera
nităţii naţionale, egalităţii în drep
turi, neamestecului in treburile in
terne şi avantajului reciproc:.

In timpul convorbirilor, cele două

părţi au examinat documentele cu 
privire la constituirea Comisiei 
mixte permanente româno-indiene 
de cooperare economică, ştiinţifică 
şi tehnică; proiectul de acord pri
vind cooperarea economică indus
trială şi tehnico-ştiinţifică pe o pe
rioadă de perspectivă îndelungată 
(10—15 ani); stadiul actual al rela
ţiilor economice dintre cele două 
ţări şi explorarea posibilităţilor de 
dezvoltare în perspectivă a coope
rării economice, industriale şi teh
nice şi a extinderii relaţiilor comer
ciale; convenirea unei colaborări 
permanente între organele de pla
nificare din cele două ţări in vede
rea evidenţierii de noi domenii de 
cooperare economică şi tehnico- 
ştiinţifică.

Convorbirile, desfăşurate intr-un 
spirit de deplină înţelegere şi cor
dialitate, continuă.

★
în aceeaşi zi, tovarăşul Manea 

Mănescu a avut o intîlnire de lucru 
cu Y. B. Chavan, ministrul indian al 
finanţelor, cu care a  purtat convor
biri asupra unor probleme financiar- 
bancare de interes comun pentru 
India şi România.

Geneva 9 (Agerpres). — Miercuri, 
la Geneva s-a încheiat (conferinţa 
ministerială de trei zile a Organi
zaţiei ţărilor exportatoare de petrol 
(O.P.E.C.), convocată la cererea Ve- 
nezuelei, care a examinat unele 
probleme privind sistemul de fixare 
a preţului petrolului pe termen 
lung.

După şedinţa finală de miercuri, 
ministrul de finanţe al Iranului, 
Jamshid Amouzegar, care a condus 
.lucrările Conferinţei, a declarat că 
ţările O.P.E.C. au decis să îngheţe 
pina Ia 1 aprilie a.c. preţul actual 
al petrolului brut.

înainte de. a se adopta vreo de
cizie în acest domeniu, va fi exa
minat un raport întocmit de Comi
sia economică a O.P.E.C. care a 
primit mandat să studieze problema 
preţurilor pe termen lung, în func
ţie de mai mulţi factori. In acest 
interval, statele industrializate, con
sumatoare de petrol, trebuie să ac
ţioneze eficient pentru combaterea 
fenomenelor inflaţioniste şi pentru

aplicarea unul control riguros asu
pra veniturilor companiilor petro
liere.

Miniştrii O.P.E.G. au însărcinai 
un subcomitet eu pregătirea muri 
plan concret de înfiinţare a unei 
instituţii financiara pentru acorda
rea de asistenţă ţărilor în curs de 
dezvoltare. De asemenea, s-a hotă- 
rît să fie abandonat raportul con
stant de 1,4 la unu între preţul afi
şat şi preţul de piaţă al ţiţeiului, 
instituit în octombrie de către ţă
rile producătoare de petrol din Gol
ful Persic.

în sfirşit, Jamshid Ainouzegar a 
arătat că membrii O.P.E.C. se pro
nunţă, în continuare, pentru un 
schimb de opinii şi informaţii în 
probleme privind preţurile între ţă 
rile consumatoare şi ţările producă
toare de petrol.

Potrivit aprecierilor ministrului 
iranian, discuţiile purtate pe par
cursul celor trei zile de dezbateri 
au fost „foarte dure şi foarte difi
cile“.

marţi, o greva în sprijinul revendi
cărilor lor privind îmbunătăţirea 
condiţiilor de muncă. Totodată, gre
viştii cer începerea de negocieri cu 
proprietarii companiilor de autobuze, 
privind încheierea unor noi contrac
te  de muncă.

Pe de altă parte, la Barcelona, 
peste 6 000 de muncitori textilişti 
au declarat o grevă de 24 de ore, 
cerînd îmbunătăţirea condiţiilor de 
viaţă. Ga urmare a acţiunii greviş
tilor, a fost oprită proditeţia intr-un 
număr, de 40 de unităţi textile.

•  LA ÎNCHEIEREA REUNIUNII 
COMUNE A REPREZENTANŢILOR 
SINDICATELOR, ai cercurilor de a- 
faceri şi a i unor membri ai guver
nului, la Nicosia a fost dat publici
tăţii un comunicat în oare se arată 
că părţile au căzut de acord să coo
pereze cu guvernul pentru aplicarea 
unei politici a  preţurilor şi salariilor 
vizinid limitarea efectelor inflaţiei, 
Documentul precizează că importato
rii şi comercianţii vor evita majo
rările de preţuri, cu excepţia cazu
rilor în oare acestea vor fi absolut 
necesare.

•  ASTRONAUŢII MISIUNII 
„SKYLAB-3“ au avut, marţi, în a 54-a 
zi de Ia lansare, un program încăr
cat de experimente şi observaţii şti
inţifice, oare au inclus, în primul 
rînd, detectarea resurselor terestre 
într-o zonă întinsă situată intre re
giunile vulcanice ale Guaitemadeî şi 
coastele vestice ale Franţei. Garr, 
Gibson şi Pogue au procedat, da 
asemenea, ia  o serie de experienţa 
medicale şi au reorientat spre Soaie 
puternicul telescop „Apollo", care, 
în ultima vreme, a servit la urmări
rea evoluţiei cometei Kohoutek,

•  STATELE UNITE ŞI REPUBLI
CA PANAMA au ajuns Ia un acord

O  declarafie 
a preşedinte

lui Kaunda
Lusaka 9 (Agerpres), —  Lulnd. eu- 

v intui cu prilejui deschiderii sesiunii 
parlamentare, preşedintele Zambîeî, 
Kenneth Kaunda, a declarat că po
litica de descentralizare promovată 
de Partidul Naţional Unit al Inde
pendenţei a creat largi posibilităţi 
pentru activitatea politică şi econo
mică a maselor celor mai largi. 
Sistemul economic al Zambiei a fost 
descentralizat, astfel incit toate re 
giunile ţării să poată beneficia de 
consolidarea economiei —- a spus el.

Referindu-se la direcţiile dezvol
tării pe mai departe a economiei 
tării, Kaunda a subliniat că indus
tria minieră continuă să aibă prio
ritate, dar că viitorul ţării depinde, 
în etapa actuală, de dezvoltarea a- 
griculturii. Pe această linie, el a 
indicat ca sarcini majore în această 
etapă electrificarea regiunilor ru 
rale, îmbunătăţirea reţelei de şosele 
şi căi ferate şi ridicarea producţiei 
agricole.

I

privind principiile oare urmează să 
stea la baza unui nou tratat asupra 
Canalului şi a Zonei Panama, — au 
declarat surse panameze şi nord- 
americane, citate de agenţia Reuter.

Acordul preliminar — semnat 3a 
sfînşitul celor două zile de negocieri 
desfăşurate între delegaţiile S.U.A. 
şi cea panaimeză, conţine o serie de 
prevederi care să permită încheierea 
«mii nou tratat menit să-I înlocuias
că pe cel din 1903 care acorda Sta
telor Unite jurisdicţia permanentă 
asupra Zonei Canalului Panama.

•  O FURTUNĂ DE O EXTREMĂ 
VIOLENŢĂ s-a abătut asupra coas
telor Marii Britanii în cursul zilei de 
marţi. Vintul, suflînd cu o viteză 
de 145 km pe oră, şi o mare agitată, 
cu valuri de circa 6 metri, au provo
cat moartea a cel puţin patru per
soane, numeroşi răniţi şi importante 
pagube materiale. Efectele' acestei 
furtuni s-au tăcut resimţite îndeo
sebi în Gloucestershire, mai ales în 
oraşul Bristol.

Circulaţia rutieră a fost serios 
perturbată în majoritatea ţării, nu
meroase case au fost avariate, iar 
în porturi, vase de diferite mărimi, 
xupîndu-şi părintele sub puterea vân
tului, au rămas în derivă.

•  MINISTRUL EGIPTEAN DE 
EXTERNE, ISMAIL FAHMY, a avut 
o întrevedere cu ambasadorul Her
mann Eilts, şefii! misiunii diploma
tice a S.U.A. la Gairo. Au fost a- 
bordate diferite aspecte ale evolu
ţiei situaţiei în Orientul Mijlociu, 
informează agenţia M.E.N.

Ismail Fahmy a  primit, de aseme
nea, delegaţia Congresului Naţional 
al Statelor Unite, formată din par
lamentari din New York, California 
şi Texas, cu care a  discutat situaţia 
din zona Orientului Mijlociu.

Vizita tovarăşului 
Angelo Miculescu în U.R.S.S.

Moscova 9 —• Corespondentul A- 
gerpres, Nicolae Creţu, transmite: 
Tovarăşul Angelo Miculescu, minis
trul agriculturii, industriei alimen
tare şi apelor al Republicii Socia
liste România, aflat într-o vizită ofi
cială in Uniunea Sovietică, s-a în- 
tilnit cu D. S. Poleanski, ministrul 
agriculturii al U.R.S.S.

In cadrul convorbirilor, desfăşu
rate într-o atmosferă de lucru, to
vărăşească, cei doi miniştri s-au in
format reciproc în legătură cu dez
voltare« agriculturii în cele două 
ţări, au convenit asupra extinderii 
colaborării şi cooperării, a schim
bului de experienţă în dome
niul agriculturii pe anul 1974 şi au 

, procedat la un schimb de vederi pri
vind colaborarea dintre cele două 
snmistere în cincinalul 1976—1980. 

lit încheierea convorbirilor, a fost

semnat, la Moscova, protocolul de 
colaborare tehnico-ştiinţifică în do
meniul agriculturii pe 1974 între 
Ministerul Agriculturii, Industriei 
Alimentare şi Apelor şi Academia 
de Ştiinţe Agricole şi silvice ale Re
publicii Socialiste România pe de 
o parte, şi Ministerul Agriculturii al 
U.R.S.S. şi Academia Unională de 
Ştiinţe Agricole „V, I. Lenin" —- de 
cealaltă parte. Documentul prevede 
lărgirea schimburilor de specialişti 
în domeniile producţiei şi cercetării 
ştiinţifice, livrărilor reciproce de 
seminţe, material săditor şi animale 
de prăsilă. Protocolul a fost sem
nat de Angelo Miculescu şi D. S. 
Role® nski.

Atit la convorbiri, cit şi la semna
rea protocolului, a luat parte Ghfeor- 
ghe Badrus, ambasadorul României 
în Uniunea Sovietică.

Reuniunea extraordinară 
a parlamentului britanic

ţronflta 9- (Agerpres). — Parlamen-

f  il britanic, care s-a aflat în va- 
anţa pentru sărbătorile de iarnă, 
a fost convocat, miercuri, într-o re

uniune extraordinară, pentru a exa- 
m în a ultimele măsuri de austeritate 
■adoptate de guvern în contextul 
crizei de energie şi a altor dificul
tăţi de ordin economic şi social cu 
care este confruntată Anglia. Con
vocarea înainte de termen a Parla
mentului a fost cerută de guvern la 
insistenţele partidelor de opoziţie — 
laburist şi liberal.

Luînd cuvîntul în dezbaterile din 
Camera Comunelor, premierul Fleath 
» motivat noile măsuri de austeri
tate, declarînd că nu sint excluse 
noi acţiuni restrictive în domeniul 
energiei, în cazul în care industria 
şi populaţia nu vor face economiile 
cerute de guvern in  acest domeniu. 
EI a menţionat că, in scopul econo
misirii de energie, guvernul a decis 
trecerea, in unele ramuri Ia săptă-

mina de lucru la trei zile ş! a re 
dus cu 21 la sută consumul de elec
tricitate. Edward Heath a reafirmat, 
de asemenea, liotărîrea guvernului 
de ă continua aplicarea celei de-a 
treia faze a planului de combatere 
a inflaţiei, începută în noiembrie 
1973, care preconizează, între altele, 
îngheţarea salariilor. In context, 
premierul a  declarat că guvernul nu 
intenţionează să facă. în cadrul ne
gocierilor cu sindicatul minerilor, 
noi propuneri în  privinţa majorării 
retribuţiei acestora, întrucît o atare 
măsură ar da naştere la cereri simi
lare din partea altor categorii ale 
populaţiei. „Dacă naţiunea doreşte 
să ieşim din această iarnă fără noi 
restricţii majore, trebuie să conso
lidăm măsurile de economisire de 
pînă acum“. Primul ministru a fă
cut apel la sindicate şi la patronat 
să coopereze cu guvernul în aplica
rea acestor măsuri, „intr-un spirit 
constructiv, de moderaţie şi ra 
ţiune".

•  CU TOATE MĂSURILE DE ÎN- 
GHEŢARE A PRETURILOR ADOP
TATE DE GUVERN, în Italia conti
nuă procesul de creştere a costului 
vieţii. Potrivit datelor Instituitului 
central de statistică, prognozele pen
tru  anul 1974 se anunţă pentru cum
părătorii italieni puţin îmbucurătoa
re. Astfel, în perioada imediat urmă
toare, marile magazine universale au 
anunţat intenţia de a scumpi ou 
10—25 la sută un număr de peste 
300 de mărfuri.

9  CONTINUlNDU-ŞI MIŞCAREA 
REVENDICATIVĂ, salariaţii de la 
uzinele „Lip", aflaţi în stare de şo
maj de mai bine de 10 luni, au or
ganizat o manifestaţie în faţa atelie
relor. Această manifestaţie reafirmă 
hotărârea muncitorilor de a-şi sus
ţine revendicările privind redeschi
derea uzinei.

•  SECRETARUL d e  STAT ’A t 
S.U.A., HENRY KISSINGER, va face, 
la sfîrşifu! acestei săptămâni, vizite 
la Cairo şi Tel Aviv — anunţă un 
comunicat al Casei Albe.

•  STRĂLUCIREA COMETEI KO- 
HOUTEK este în prezent comparabilă 
cu cea a stelei polare, astfel inciţi 
şansele unei bune observări de pe 
■pământ devin din ce în  ce mai slabe. 
Această realitate este subliniată cu 
dezamăgire de oamenii de ştiinţă, 
care anticipaseră că strălucirea ma
ximă a cometei va fi apropiată de 
cea a lunii pline. După toate proba
bilităţile, in calculele îniiţMe s-au 
strecurat unele greşeli, ceea ce con
firmă o dată în plus că, cel puţin 
la ora actuală, cometele se numără 
printre corpurile cereşti cele mai 
puţin cunoscute.

•  LUCRĂTORII DIN CADRUL 
SERVICIILOR DE TRANSPORT IN 
COMUN DIN MADRID au declarat,
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pe plan local, experienţa, rezultatele 
obţinute şi neajunsurile care mai 
persistă în acest domeniu, activita
te® desfăşurată pe linia controlului 
obştesc etc. Şi ceea c:e este deosebit 
de important e faiptul că toţi parti
cipanţii la discuţii — Ştefani® Gele- 
riu, loan Holhoş, Vaisile Zidarii, Sun- 
hikl Ştefânesicu, Livin Berea, Hermi
na Bisly, Floarea Frate®, Gheorghe

(ürmara din pag, I)

produse din deşeuri, echivalente cu 
80 tone metal economisit.

Şi la întreprinderea „Dumbrava“ 
din Sibiu, ca urmare a unei analize 
amănunţite, efectuată în ultimele 
luni ale anului trecut, specialiştii 
au reuşit să obţină, prin măsurile 
luate, o reducere a cuantumului 
cheltuielilor cu 12 lei la 1 000 iei 
producţie marfă, în  principal acţiu
nile au fost Si continuă să fie în
dreptate în direcţia „uşurării“ pro
duselor, conferirea unui aspect mai 
plăcut şi, implicit, unei calităţi spo
rite. Este suficient să amintim că 
la produsul covor tufting s-au creat 
două noi articole cu o greutate mai 
mică cu 370 grame/mp şi, respectiv, 
220 grame/mp; la pătura tufting s-a 
obţinut un articol cu o greutate cu 
100 gr/mp mai mică decit cea „tra
diţională^, etc.

îndeosebi înlocuirea materiilor 
prime de bază cu materiale secun
dare constituie una din pistele pe 
care se merge din plin la „Dum
brava". Rezultatele sínt cît se poate

Ionic®, Stellán Lasu, Gheorghe Nil- 
ca, Paraschiv® Vasilca — au venit 
cu propuneri valoroase, concrete, 
pentru mai bunul mers al lucrurilor, 
pentru realizarea sarcinilor de plan 
pe 1974 în mod exemplar. In înche
iere a luat cuvîntul tovarăşul Vasiie 
Bărbuleţ, secretar al Comitetului ju 
deţean de partid, secretarul Consi
liului judeţean al Frontului Unităţii 
Socialiste: „Conferinţa municipală 
Sibiu a Frontului Unităţii Socialiste

de ev-idente. Pînă în prezent, la co
vorul Moldova s-au folosit, în 'io c  
de lină, fire proprii destrămate din 
100 la sută lină; deşeuri de bumbac 
în loc de celofibră; deşeuri de poli- 
propilenă în schimbul relonului etc.

Ceea ce merită menţionat, ca fac
tor esenţial în acţiunea declanşată 
pe toate fronturile activităţii pro
ductive şi în toate întreprinderile, 
este faptul că revizuirile intervenite 
în nomenclatorul de fabricaţie se 
concretizează în evidente reduceri 
de consumuri de materii prisme, ma
teriale şi combustibil. Şi, în. acelaşi 
timp, ca o caracteristică a respecti
vei acţiuni, îmbunătăţirile calitative 
aduse produselor completează feri
cit strădaniile oamenilor muncii. 
Bunăoară, numai la „Dumbrava", 
covoarele cîştigă în calitate prin 
coloritul viu, plăcut, prin buclele 
care se conturează mai bine, în ur
ma modificărilor survenite. Iar în 
continuare, ca un corolar «I efortu
rilor depuse, încadrare® în nivelul 
de cheltuieli planificate este o altă 
consecinţă pozitivă.

— a spus vorbitorul — are loc în 
condiţiile în care oamenii, muncii 
din judeţ, sub conducerea organelor 
şi organizaţiilor de partid, desfăşoa
ră o vie activitate pentru transpune
rea în viaţă a sarcinilor reieşite din 
Congresul al X-lea şi Conferinţa Na
ţională a partidului". Tovarăşul Va
sile Bărbuleţ s-a referit apoi la pla
nul pe 1974, la faptul că judeţul Si
biu va avea un ritm de creştere a 
producţiei cel mai înalt din întreaga 
sa istorie, a  subliniat şi a dat indi
caţii în legătură cu contribuţia pa 
care Consiliul municipal al F.U.S. 
şi organizaţiile componente şi-o pot 
aduce la realizarea sarcinilor de plan 
pe acest an. Vorbitorul a subliniat 
apoi necesitatea unul aport sporit 
din partea organizaţiilor componente 
aile F.U.S. Ia acţiunile patriotice pen
tru înfrumuseţarea centrului nostru 
de judeţ, Ia construirea căminelor 
de nef'aimffişti, la educarea socialistă 
a oamenilor muncii. în  acest sens — 
a subliniat vorbitorul — trebuie fo
losiţi intelectualii de prestigiu în ac
ţiunile ele popularizare a legilor, de 
irăspîndire a cunoştinţelor ştiinţifi
ce. Şi-a exprimat apoi convingerea 
că organizaţiile componente ale 
■F.U.S. din Sibiu, oamenii muncii din 
Sibiu se vor angaja cu toată respon-. 
sabilîtatea pentru ca anul Congre
sului al Xl-lea al partidului, al ce. 
lei, de a XXX-a aniversare a elibe
rării să. situeze Sibiul în rîndul ora
şelor fruntaşe ale ţării.

La punctul doi, al ordinii de zi a 
fost ales noul Consiliu municipal al 
F.U.S., compus din 71 tovarăşi, şl 
delegaţii pentru conferinţa judeţeană 
a Frontului Unităţii Socialiste. în  
prima sa şedinţă consiliul a ales bi
roul. în funcţia da preşedinte al 
Consîlkiiuî municipal al F.U.S. a fost 
reales tovarăşul Aurel Crîstea, prim 
secretar al Comitetului municipal de 
pariid.

C o lec tiv e le  de m uncă din u n ită ţile  
eco n o m ice  co n sem n ea ză  noi s u c c e s e

Autobaza T.A. 
Sibiu

angajează:
— taxatori pentru autobuze.

Relaţii în legătură cu angajarea se pot obţine la 
serviciul personal, telefon 3 20 37.

Autobaza T.A. 
Sibiu

angajează:

— impiegaţi de mişcare
pentru autogările Sibiu şi Cisnădie.

CONDIŢII:
— şcoala medie economică sau
— şcoala medie şi 2 ani vechime în transporturi
— vîrsta 30—40 ani.

Relaţii suplimentare se pot obţine la Autogara Sibiu.

ÎN TREPRIN D EREA  POLIGRAFICĂ SIBIU
Şoseăua Alba Iulia nr. 40, telefon 1 25 30, 

angajează prin concurs:
— CONTABIL ŞEF.

Concursul va avea loc în ziua de 25 ianuarie 
1974, ora 10, la sediul întreprinderii, unde se depun 
cererile celor interesaţi.

Condiţiile de studii şi stagiu sínt cele prevăzute 
în Legea nr. 12/1971.

I noiiar'tJrîiMt ! [ UMIPA m l“liUUptSldllVd „ I I
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Piaţa Uniri 
angajează de urgenţă:

— şef depozit
— sticlari calificaţi

IU
i nr. 4

— precum şi muncitori necalificaţi pentru caii-
ftcare la locul de muncă în meseria de sticlar,
cu condiţia să aibă 16 ani împliniţi şi 8 clase 
elementare.

Informaţii suplimentare la biroul personal al coo
perativei.

a

în trep r in d erea  com ercia lă  de s t a t  
pen tru  a lim en ta ţie  publică Sibiu

angajează:
— şoferi
— primitori-distribuitori pe motoscuter
— 1 contabil principal.

Informaţii suplimentare se pot primi la sediul 
întreprinderii, compartimentul personal.

întreprinderea
„OUMBR/tM“ Sibiu

angajează urgent:

— inginer energetician
— gestionari.

Informaţii se pot cere la compartimentul salari- 
zare-personal al întreprinderii.

întreprinderea 
„TEXTILA“ Cisnădie
angajează prin concurs:

— 1 inginer sau tehnician proiectant 
~  1 inginer pentru studiul muncii.

Solicitanţii trebuie să îndeplinească condiţiile 
Legii nr. 12/1971.
A Informaţii se primesc zilnic la biroul personal al 
întreprinderii.

Direcţia generală pentru agricul
tură, industria alimentară şi apelor

Sibiu
organizează concurs în ziua de 15 ianuarie 1974, pen
tru ocuparea postului de:

— inginer principal
(specialitatea agronomie sau horticultura)

pentru LABORATORUL JUDEŢEAN DE PROTEC
ŢIA PLANTELOR SIBIU.

Condiţii conform Legii 12/1971, cu vechime ele 
8 ani în specialitate.

Cererile şi informaţii suplimentare pînă Ia 12 ia
nuarie 1974, la sediul laboratorului din Sibiu, str. Pa
pul Ilarian nr. 2, telefon 3 20 01.

Mica publicitate
OFER — Sibiu două locuinţe se

parate pentru o locuinţă mai mare. 
Informaţii, telefon 3 80 42, orele 19 
—21.

Schimb proprietate personală, sin
gur în curte, în Bucureşti, cu Sibiu. 
Informaţii, str. Fagului 1, Sibiu, Bog
dan Dumitru,

MEDITEZ anatomie pentru admi
tere. Telefon 125 37, zilnic, orele 
17—19.

OFER — Sibiu apartament came
ra, bucătărie, Şerbota 37, doresc si
milar.

VÎND război ţesut manual, cu ac
cesorii. Informaţii, str. Şelarilor 11. 
Paul.

VlND maşină de tricotat pulovere 
4/60, în stare bună. Str. Eschile 18, 
familia Zajzon.

CUMPĂR Volkswagen, perfectă 
stare, obiecte de argint marcate. Te
lelőn 72750.

REDACŢIA Şl ADMINISTRAŢIA, Sibiu, *tr, Octombrie reju nr. 2, T*l. pr. 1 2 8 1 0 -1  3067. Abonamentele se fac la oficiile poştalei factorii poştal) şl dffuxorll din întreprinderi Şl Instituţii. Tiparul« întreprinderea poligrafica SîMg «  40064


